
مددجويان ستاد ديه بدهى 
خُرد ندارند

تسنيم:مديرعامل ستادديه كشــور با اشاره به 
اينكه ميانگين بدهى مددجويان اين نهاد مردمى 
رقمى معادل 200 ميليون ريال است، گفت: در 
حال حاضــر محكومِ غيرعمد واجد شــرايطى با 
بدهى خُرد در زندان وجود ندارد. ســيد اسداالله 
جولايى گفت: طبق اساســنامه، ســتاد ديه در 
مورد بدهكاران فاجر يا بزهكاران بدهكار به يك 
مبلغ كم، با وجود احــراز ناتوانى مالى هيچ نقش 
حمايتى نداشته و از اعتباراتى كه خيرين به بركت 
اعتمادشان به اين نهاد مردمى اهدا كرده اند، به اين 

دسته از زندانيان حتى ريالى پرداخت نمى شود.
وى بيــان كــرد: امــروز زندانــى غيرعمدى با 
بدهى هاى يــك ميليون و دو ميليــون تومانى 
در زندان حضور ندارد. آن هايــى كه بابت جرم 
غيرعمــدى در زندان به ســر مى برنــد به طور 
كلى افرادى هســتند كه على رغم اخذ گذشت 
رضايتمندانه و تقديم آورده، رقم هاى بدهى شان 

به طور تقريبى از 20 ميليون تومان بيشتر است.

وجود 400 هزار بيمار مبتلا به 
سرطان در كشور

فارس: نايب رئيس انجمن راديوتراپى و انكولوژى 
گفت: در كشور ما ساليانه حدود 85 هزار موارد 
جديد سرطان ايجاد مى شــود و در حال حاضر 

حدود 400 هزار بيمار مبتلا به سرطان را داريم.
بهرام مفيد گفت: دلايلى همچون شهرنشــينى، 
وجود هواى ناسالم، آلودگى هوا، تغذيه نامناسب، 
استفاده از قند، شكر، نوشابه، گرم كردن مواد غذايى با 
مايكروويو، نداشتن فعاليت فيزيكى، استاندارد نبودن 
غذاهاى مصرفى، استفاده بيش از حد از گوشت و 
مصرف كم گياهان سبب شده تا ميزان سرطان در 

كشور ما با روند افزايشى همراه باشد.

فراخوان مشمولان سرباز 
معلم در تير ماه 1396

مهر: ســازمان وظيفــه عمومى ناجــا، تمامى 
مشمولان سرباز معلم داراى برگ آماده به خدمت 
به تاريخ يكم تيرماه 1396 را به خدمت سربازى 

فراخواند.
سازمان وظيفه عمومى ناجا در اطلاعيه اى اعلام 
كرد: تمامى مشمولان طرح سرباز معلم كه برگ 
آماده به خدمت بــه تاريخ يكــم تيرماه 1396 
دريافت كرده اند، براى اعزام به خدمت فراخوانده 

شدند.
براساس اين اطلاعيه، همه مشمولان فوق موظف 
هستند روز پنجشنبه يكم تير ماه 96 در محل و 
ساعتى كه توسط اين سازمان در برگ معرفى نامه 
مشمولان به مراكز آموزش نيروهاى مسلح اعلام 

شده، حضور يابند.
اين گروه از مشمولان دوره آموزش رزم مقدماتى 
را در مراكز آموزش سپاه پاسداران سپرى و پس 
از اتمام دوره آموزشى در وزارت آموزش و پرورش 

به كارگيرى مى شوند.

احتمال قطع همكارى مراكز 
تصويربردارى با سازمان هاى 

بيمه گر
فارس: رئيس كميته حقوقى انجمن راديولوژى 
ايران گفت: كســرى ســنگين بودجه و بدهى 
ســنگين بيمه ها به مراكز درمانى ناشى از نبود 
مديريت طرح تحول ســلامت و بيمه هاســت؛ 
زيرا طرح تحول ســلامت از زيرساخت مناسبى 

برخوردار نيست.
عليرضا رادپــور، اظهار داشــت: بيمه ها موظف 
هستند ظرف مدت دو تا ســه ماه بدهى خود را 
به مراكز درمانى پرداخت كنند كه متأسفانه اين 

قانون از طرف بيمه ها اجرايى نمى شود.
وى تصريح كرد: بيمه سلامت مبالغ سنگينى را به 
مراكز تصويربردارى بدهكار هستند كه اين مبالغ 
در استان هاى مختلف ،متفاوت است. به طور مثال 
بيمه سلامت فقط بدهى 6 ماهه اول سال1395 

خود را تسويه كرده است.
رادپور تصريح كرد: در حال حاضر مراكز تصوير 
بردارى در شرايط بسيار سختى در حال فعاليت 
هستند و اگر شرايط بهبود پيدا نكند، امكان قطع 

همكارى با بيمه ها نيز وجود خواهد داشت.

طلب مظلومى، سوبله چوبله شد
فرهاد مجيدى در صف طلبكاران 

ميلياردى استقلال

ورزش/ از شرايط و مستندات موجود پيداست 
كه اســتقلالى ها بر خلاف ادعــاى مديران 
مجموعه خود مطالبات معوقــه و بدهى هاى 

خود را به بدهكاران شان پرداخت نكردند...

خط قرمــز/  معــاون مبارزه بــا جعل و 
كلاهبــردارى پليس آگاهى نيروى انتظامى 
گفت: اعضــاى باندى كه بــه بهانه فروش 

غرفه هاى نمايشگاهى با جعل اوراق...

1315
فروش غرفه هاى خيالى نمايشگاه، 

روش جديد كلاهبردارى در تهران!

درياچه سقاخانه آقا شيخ هادى
ترُهات فضاى مجازى!

در ســال 1303 هـ.ش كه واقعه قتل مــاژور رابرت ايمبرى 
كنسوليار آمريكا در تهران روى داد، ماه ها مطبوعات خارجى 
گزارش ها و مقالاتى در اين خصوص به چاپ رساندند.ماجراى 
قتل رابرت ايمبرى ناشى از رقابت   كمپانى هاى نفتى آمريكا با 

هم و نيز با كمپانى نفت انگليس و ايران بود.
انگلستان نمى خواست پاى كمپانى هاى نفتى آمريكا بخصوص 
كمپانى هاى كوچكى مانند سوكولى اويل به ايران باز شود. با 
استاندارد اويلى شريك بود، ولى نمى خواست رقباى كوچك تر 
آن به فعاليت هاى اســتخراج نفت در ايران بپردازند و با دادن 
حقوق مالكانه بيشتر ايرانى ها را پررو كنند. ماژور رابرت ايمبرى 
كنسوليار آمريكا در تهران عكاس و فيلمبردار ورزيده اى بود و 
با مجله نشنال جئوگرافيك همكارى داشت. ناگهان در تهران 
شايع شد، سقاخانه خيابان آقا شيخ هادى معجزه كرده و چند 

كور را شفا داده است.
دست هاى مرموزى مردم را به جلوى سقاخانه مى كشاند و به 
سقاخانه كه يكى دو مترى هم عرض نداشت دخيل بسته در 
آن شمع روشــن مى كردند. روزى ايمبرى براى عكسبردارى 
رفت تا خواست عكس بگيرد مردم مخالفت كردند. او سماجت 
كرد. كار بالا گرفت. زد و خورد شد. عده اى دوربين او را خرد 
كردند. ايمبرى گريخت. عده اى اوباش به جمعيت پيوستند. او 
را تعقيب و به وضع فجيعى مجروح كردند و سپس حتى پس 
از رسيدن پيكر زخمى اش به مريضخانه نظميه جمعيت وارد 

شده او را كشتند.
اين واقعه براى ايران بسيار گران شــد. همه حتى مطبوعات 
آمريكا دست پنهان شركت نفت انگليس و ايران و عوامل ايرانى 
آن را در اين واقعه دخيل مى دانســتند. هفته ها و بلكه ماه ها 
موضوع كشته شدن ايمبرى به صورت معمايى درآمده بود و 
جرايد خارجه درباره آن مى نوشتند. سقاخانه و اينكه سقاخانه 

چيست و چگونه جايى است براى اروپايى ها بسيار جالب بود.
يك خانم فرانسوى روزنامه نگار كه مدتى در ايران به سر برده 
بود، مقاله مبسوطى در يك روزنامه فرانسوى درباره سقاخانه 
نوشت و چون هرگز سقاخانه خيابان آقاشيخ هادى را نديده 

بود، درباره آن قلمفرسايى كرد.
«سقاخانه آقاشــيخ هادى درياچه عميق و بسيار زيبايى در 
نزديك شهر تهران اســت كه در ميان جنگلى انبوه قرار دارد. 
وسعت اين سقاخانه حدود دو فرسنگ در يك فرسنگ است. 
(دوازده كيلومتر در 6 كيلومتر) آب زلالى در ميان اين درياچه 

تموجى عجيب و درخشان دارد.
روزها مردم در اين ســقاخانه به قايقرانى و گرفتن ماهى هاى 
قزل آلا مى پردازند. ماهى هاى درياچه سقاخانه بسيار ماكول 
و اغلب پوست آن ها خالدار اســت. من بارها در كنار درياچه 
سقاخانه آقاشيخ هادى نشسته و از آن ماهى هاى كباب شده 
خورده ام. رسم چنان است كه خانم هاى تهرانى شمع به دست 
مى گيرند و كنار اين درياچه مى نشينند. آب آشاميدنى مردم 
تهران از سقاخانه آقاشيخ هادى تأمين مى شود. آقا شيخ هادى 
مرد شاعر و فيلسوفى مانند ســعدى و حافظ و خيام بوده كه 
اين درياچه را احداث كرده اســت. منبع آب اين سقاخانه يا 
اين درياچه نامعلوم است. من شنيده ام از چشمه هايى پنهان و 

مرموز در كوه هاى البرز تأمين مى شود.
من مدتى است وقتى تصاوير و مطالب تاريخى فضاى مجازى را 
رصد مى كنم، بسيار مى خندم و به ياد مقاله آن خانم فرانسوى 
مى افتم. پريروز ديدم تصوير يكى از ستارگان معروف سينماى 
هاليوود را در سايتى گذاشته و آن را تصوير مرحوم خانمى كه 
نقش مادر قمر خانم و نيز همسر دوستعلى خان در سريال دايى 
جان ناپلئون بازى مى كرد دانسته اند. به قدرى اين سايت هاى 
به اصطلاح تاريخى پر از عكس هاى غلط و مطالب دروغ و مهمل 
و بى اساس هستند كه انسان تأسف مى خورد، چقدر مقام تاريخ 

و اطلاعات عمومى در ايران تنزل كرده است.
شاهزاده اى از سلسله گذشته اخيراً در 93 سالگى مرده است. 
خاطرات عَلمَ را بخوانيد. چقدر شاه از گداصفتى و دلالى و حق و 
حساب بگيرى اين برادرش كه او را هارپاگون ايران مى خواندند 
گله و شــكايت نزد عَلمَ مى برده اســت و مى گفت او را جايى 
نفرستيد براى چند دلار آبروى ما را مى برد. در سايت نوشته 
بودند، اين شخص كاميون اينترناش مى خريده پس از سه سال 
كار باربرى (وى900 تريلى داشته اســت) آن را به رانندگان 

مى بخشيده است.
[براى درك ميزان خست و پول پرســتى او بايد نگاه كرد به 
كتاب افق سرخ نوشته ژنرال ين  ميحا ى پا سپا رئيس سازمان 
اطلاعات و ضد جاسوسى رومانى عصر نيكلاى چائوشسكو]. 
ماتم برد چقدر در باب وطن پرستى، دست و دلبازى و فتوت 

او قلمفرسايى كرده اند.
چاپلوسى بار ديگر و به شكل مهوع آغاز شده است. در كشور 
هم كه رسانه ملى و ساير رســانه ها خاموشند و عده اى دست 
اندركارند از گذشــته تصاويرى خيالى و رنگ آميزى شــده 
ترسيم كنند و آن همه فســاد در بالادستى ها و عدم رضايت 

عمومى ملت را كه به انقلاب انجاميد لاپوشانى كنند.

يادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد
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سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.

ســازمان وظيفــه عمومى ناجــا، تمامى 
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عضو كميسيون اجتماعى مجلس هشدار داد
واردات گدايان حرفه اى غيرايرانى به 

كشور توسط گروه هاى مافيايى 
خانه ملت: عضو كميســيون اجتماعى مجلس بــا انتقاد از 
فعاليت مافياى كودكان كار و واردات كودكان غيرايرانى براى 
تكدى گرى، گفت: آسيب شناسى در ساماندهى كودكان كار 
و خيابانى انجام نشده است. رســول خضرى با اشاره به اينكه 
بخش بزرگى از كودكان كار  با مديريت مافيا در جامعه فعاليت 
مى كنند، افزود: متأســفانه باندهاى مختلفى در كلانشهرها 
كودكان كار و متكديان را در زمان هاى معين درســطح معابر 
شهرى رها كرده و پس از مدتى آن ها را جمع آورى مى كنند، 
بارها مشاهده شده كه افراد به صورت خانوادگى در چهارراه ها 
مشغول به كار هستند و كودك كار تبديل به خانواده كار شده 
است. وى با اشــاره به اينكه تيپ هاى خاصى از متكديان در 
كشور ايرانى نيســتند، تصريح كرد: اين افراد وارداتى بوده و 
باندهايى اين افراد را به صورت قاچاق وارد كشور مى كنند، اين 
درحالى است كه حقوق اين افراد به هيچ عنوان حفظ نمى شود.

عضو كميسيون آموزش مجلس:
وزير، آموزش و پرورش  را رها كرده 

است
فارس: عضو كميســيون آموزش گفــت: وزير آمــوزش و پرورش، 

وزارتخانه را رها كرده است و نمى تواند آن را اداره كند.
جبار كوچكى نژاد افزود: بر آموزش و پــرورش هرج و مرج حكمفرما 
شده است و متأسفانه موضوعاتى مانند دريافت وجه هنگام نام نويسى، 

مشاوره و تقلب در امتحانات مطرح است.
كوچكى نژاد با تأكيد بر اينكه وزير آموزش و پرورش، آموزش و پرورش 
را رها كرده اســت و نمى تواند آن را اداره كند، تصريح كرد: آموزش و 
پرورش دچار مشكلات اساسى است؛ ضمن اينكه كميسيون آموزش 
مجلس فهم مشتركى از اوضاع آموزش و پرورش ندارد؛ عده اى طرفدار 
دولت بوده و در مقابل، عده اى منتقد هســتند. وى اضافه كرد: حتى 
لايحه اى كه دولت در خصوص سامان دادن تقويم آموزشى به مجلس 
آورد، در كميسيون آموزش رد شد؛ چراكه دولت چيزى آورده بود كه 
به عنوان چك سفيد بود و هركارى دلش مى خواست، مى توانست انجام 
دهد. عضو كميسيون آموزش مجلس متذكر شد: وزير فعلى به دليل 
اينكه احتمالاً براى پسُت وزارت آينده معرفى نمى شود، اوضاع آموزش 

و پرورش را رها كرده است.

رئيس مركز پزشكى حج و زيارت هلال احمر:
اعزام سه گروه از بيماران براى حج 

ممنوع شد
تسنيم: رئيس مركز پزشــكى حج و زيارت هلال احمر گفت: طبق 
دستورعمل پزشكى حج، سه گروه از بيماران نمى توانند به حج اعزام 
شــوند، اما بيماران دياليزى به مانند ســال هاى گذشته به حج اعزام 
خواهند شد. سيد على مرعشى به پرداخت هزينه واكسن مننژيت از 
سوى حجاج اشــاره و تصريح كرد: اين دارو به لحاظ ماندگارى داراى 
دو نوع است كه دارو با ماندگارى دو ســاله با 30 هزار تومان و دارو با 
ماندگارى 5 ساله 80 تا 90 هزار تومان است. رئيس مركز پزشكى حج 
سازمان هلال احمر با تأكيد بر اينكه بيماران دياليزى به مانند سال هاى 
گذشته به حج اعزام مى شوند، گفت: طبق دستورعمل پزشكى حج، 
بيماران پيشرفته قلبى، زنان باردار، بيماران داراى سرطان پيشرفته، 
نمى توانند به حج اعزام شوند و در غير اين موارد هيچ منعى براى اعزام 
به حج وجود ندارد. مرعشى افزود: آموزش هاى اوليه براى پيشگيرى 
از وقوع حادثه، شناســايى علائم، از جمله مواردى است كه امسال به 

حجاج ارائه مى شود.

گروه جامعه-محمود مصدق: نايب رئيس كميســيون 
بهداشت و درمان مجلس شوراى اسلامى، محدوديت هاى 
ايجاد شده در زمينه تأسيس داروخانه ها را متوجه انجمن 
داروســازان ايران كرد و گفت: بعضى از اعضاى قديمى اين 

انجمن مانع صدور آسان مجوزها شده اند.
محمد حســين قربانى در گفت و گو با قــدس تصريح كرد: 
بعضى از اعضاى قديمى انجمن داروســازان ايران در ايجاد 
محدوديت ها و ســختگيرى هايــى كه بــراى راه اندازى 
داروخانه ها مى شــود، منافعى دارند كه نمى توانند از آن ها 

چشمپوشى كنند. 

وى با اشــاره به اينكه امــروز با بيكارى بســيارى از دانش 
آموختگان رشــته هاى پزشكى بويژه داروســازى مواجه 
هســتيم، افــزود: محدوديتى كــه براى فعاليــت جامعه 
داروسازى كشور وجود دارد، براى رشته هاى ديگر پزشكى 

نيست.
به گفته ايــن نماينده مردم، دانش آموختگان رشــته هاى 
پزشكى، دندانپزشكى و علوم آزمايشگاهى براى داير كردن 
مطب يا فضاى كسب و كار هيچ محدوديتى ندارند، اما براى 
جامعه داروسازى ســختگيرى ها و محدوديت هاى زيادى 
ايجاد مى شود به طورى كه داروسازان براى دريافت مجوز 

تأسيس داروخانه بايد سال هاى زيادى در نوبت قرار بگيرند 
و به انتظار بنشينند. 

وى با اشــاره به ســختى جذب دانش آموختگان رشــته 
داروسازى در حوزه هاى ديگر تصريح كرد: تأسيس داروخانه 
شايد براى بســيارى از اين افراد تنها منبع درآمد و تأمين 

معاششان باشد. 
قربانى، با تأكيد بر اينكه نگاه كميسيون بهداشت و درمان 
به رقابتى بودن رشته داروســازى به مانند ديگر رشته هاى 

پزشكى است، افزود: اين فرصت بايد براى مردم ايجاد شود 
تا هرجا كه قيمت ها مناسب تر و توزيع بالينى بهترى صورت 

مى گيرد، دارو تهيه كنند.
نايب رئيس كميســيون بهداشــت و درمان مجلس نگاه 
صرف تجارى به داروخانه ها را چندان خوب توصيف نكرد و 
گفت : شايد همين نگاه و منافعى كه بعضى از قديمى هاى 
انجمن داروسازى دارند، سبب شــده است كه آن ها خيلى 
به حل مشكل و برطرف شــدن محدوديت ها در راه اندازى 

داروخانه ها، تمايل نداشته باشند. 
قربانى اصلاح آيين نامه صدور مجوز تأسيس داروخانه ها 
را ضرورى ارزيابى كرد و گفت: در راستاى برطرف شدن 
محدوديت ها، تغييــر آيين نامه صدور مجوز تأســيس 
داروخانه هــا در دســتور كار وزارت بهداشــت و درمان 
قرار گرفته اســت كه البته بــراى اين منظور ســازمان 
نظام پزشكى و انجمن داروســازان بايد با اين وزارتخانه 

همكارى كنند. 
به گفته وى اگرچــه در آيين نامه وزارت بهداشــت، 

به دانشگاه هاى علوم پزشــكى تفويض اختيار شده تا 
داروخانه هايى در سطح شــهر راه اندازى شود اما اين 
دانشــگاه ها خارج از مجموعه وزارت بهداشت نيستند 
و مى توان رونــد آن را اصلاح كرد. البتــه بايد اذعان 
كنــم تا آنجايــى كه بنده در جريان هســتم مشــكل 
اصلى در صــدور مجوزها مربوط به وزارت بهداشــت 
يا دانشــگاه هاى علوم پزشكى نيســت؛ بلكه از انجمن 
داروسازان كشور اســت. بنابراين يكى از مؤلفه هايى 
كه در صدور مجوز داروخانه حتماً بايد اصلاح شــود، 

بايد انجمن داروسازان باشد. 
وى در خاتمه از آمادگى كامل مجلس براى برطرف كردن 
محدوديت ها در صدور مجوز تأسيس داروخانه ها در كشور 
خبر داد و گفــت: اين موضوع دوبار در كميســيون مطرح 
شــده و بتازگى هم كميته اى در كميســيون بهداشت و 
درمان تشكيل داديم تا مسائل را بررسى و اگر نياز به وضع 
قانون جديد بود، اقدام كنيم كه به نظرم در اين زمينه خلاء 

قانونى نداريم.

نايب رئيس كميسيون بهداشت و درمان مجلس خبر داد

عده اى در انجمن داروسازان مانع صدور مجوز 
تأسيس داروخانه اند

جامعه - محبوبه على پور: همزمان با بالاگرفتن موضوع 
دريافت نسخ نجومى در اواخر سال گذشته، دكتر قاضى زاده 
هاشمى؛ وزير بهداشــت موضوع تعيين سقف در پرداخت 
بيمه ها را به عنوان راهكارى براى ســاماندهى هزينه هاى 
اضافى حوزه سلامت مطرح كرد. در اين زمينه نيز اظهارات 

مختلفى مطرح شده است.
نمى توان براى تمام بيماران محدوديت قائل شد

دكتر محمد رضا كلانتر معتمد،فوق تخصص قلب وعروق 
با انتقاد نســبت به اين مقولــه مى گويد:برخى بيماران به 
دليل نوع عارضه نيازمند هزينه كرد هاى افزونترى هستند 
بنابراين نمى توان براى تمام بيماران سقف و محدوديت قائل 
شد. تعيين سقف براى پرداخت بيمه ها مغاير فلسفه وجود 
اين دستگاه هاســت. چنانكه اگر هزينه پرداخت از سوى 
بيمه پردازانى كه سال ها متعهد به اين قضيه هستند بيش 
از حد متعارف باشــد ما به التفاوت اين قضيه را چه كسى 

متعهد خواهد شد؟ 
وى ادامه مى دهد: بخشى از ساماندهى هزينه هاى سلامت 
برعهده سازمان نظام پزشكى اســت چرا كه از خطاهاى 
مرتبط با اين حوزه تحميل هزينه هــاى اضافى بر بيمار و 
عرصه سلامت است. از اين رو براى پيشگيرى از هزينه هاى 
غير ضرورى نمى توان بر تعيين سقف در پرداخت ها تكيه 
داشــت بلكه بايد بســترهاى اين قضيه را كنترل كرد. به 
طورى كه در هر بوستانى ممكن است علف هرزى هم رشد 
كند پس نمى توان با گلــكارى اين علف ها را ناديده گرفت 
بلكه بايد آن ها را هرس كرد. اگــر در عرصه ارائه خدمات 
سلامت افراد ســودجو و غافلى وجود دارند بايد راه حلى 

براى آن ها انديشيد.
 موافقت مشروط

دكتر بابك زمانى، رئيس انجمن سكته مغزى نيز با تأكيد 
بر ضرورت اجــراى طرح هايى براى كاهــش هزينه هاى 
حوزه سلامت مى گويد: اجراى اين گونه برنامه ها مستلزم 
تلاش هاى تيمى و چند جانبه است.چنانكه اجراى تعيين 
ســقف در پرداخت ها به عنوان برنامه اى اصلى نمى تواند 
بدون درنظر گرفتن ديگر چالش ها و امور درحوزه سلامت 
اثرگذار باشــد.به طورى كه در اين باره مى توان به واقعى 
كردن تعرفه ها به عنوان يكــى از عناصر مؤثر دراين قضيه 
توجه داشــت.زيرا محدود كردن پرداخت ها بدون آنكه به 
مسئله يادشده و ارتقا خدمات سلامت توجه شود نمى تواند 

نقشى در كاهش هزينه هاى اين عرصه ايفا كند.
وى با اظهار ناخشنودى از بى سامانى در روند ارائه خدمات 
اين حوزه در جامعه مى افزايد: درحال حاضر شاهديم مردم 
در گروه هاى مختلف سنى وحتى بدون داشتن عارضه اى 
جدى با مراجعه به پزشك براى تعيين بيمارى ملزم به انجام 
ده ها آزمايش و ديگر خدمات تشخيصى مى شوند كه اين 
موارد   هزينه هاى گزافى را به جامعه و حوزه سلامت تحميل 
مى كند.  دكتر زمانى مى افزايد: اين درحاليست كه به دليل 
كمبود منابع كافى بسيارى از خدمات حوزه سلامت ناديده 
گرفته و حذف مى شود.درحالى كه با اجراى سياست هاى 
همه جانبه مى توان هزينه هاى هدر شده در حوزه سلامت 

را به سوى انجام خدمات ضرورى هدايت كرد. 
اين نورولوژيســت ادامه مى دهد: درحــال حاضر به دليل 
غيرواقعى بودن تعرفه ها در مراكــز دولتى و به ويژه مراكز 
دانشــگاهى؛ فعالان اين حوزه براى تأميــن درآمدهاى 
مورد نياز ناگزيرنــد تعداد افزونترى بيمــار در نوبت هاى 

فشــرده بپذيرند. در واقع با اين 
پذيرش هاى فلــه اى تجويز غير 
ضرورى دارو و توصيــه به انجام 
خدمــات پاراكلينيكــى جاى 
دقت درتشــخيص را مى گيرد. 
به ايــن ترتيب مراجعــه هايى 
كه مى توانســت با هزينه كم وبا 
تشــخيص دقيقتر همراه باشد 
به ويزيت هايــى پرهزينه منجر 

مى شود.
دكتر زمانى تأكيد مى كند: به ثمر 
نشستن سياســت هاى مديريتى 
براى ساماندهى خدمات سلامت 
تنها با چرخش قلم از سوى متوليان 
اين حوزه و انجمن هاى تخصصى 
ميسر نيست بلكه نيازمند توجه به 

عناصرى حتى فراتر از مقوله بهداشت و درمان مى باشد. تمامى 
فعالان اين حوزه از جمله پزشكان حاضرند هر ميزان هزينه اى 
كه منجر به ارتقاى خدمات سلامت مى شود را بپردازند. چرا كه 
درحال حاضر مقوله قابل تأمل اين نيست كه هزينه هاى سلامت 
بالاست بلكه چالش عمده نواقصى است كه در ارائه خدمات 
سلامت مشهود است. زيرا برخى موارد هزينه هاى گزافى صرف 

مى شود كه درجايگاه اصولى خود صورت نگرفته است.
  بستر طرح را مشخص كنيم

حسن شــرقى، كارشــناس اقتصاد ســلامت با بيان اين 
كه طرح اعمال تعيين ســقف بــراى پرداخت ها به لحاظ 
مفهومى و در مقام كلام ايرادى نداشته و ديدگاه مطلوبى 
محسوب مى شــود اما در چه بســترى قرار است محقق 
شود؟ مى گويد: بنابر سياست هاى حوزه سلامت درجهان 
بيمه ها تنها نقش قلك را درپرداخت هزينه هاى سلامت 

ايفــا نمى كنند،مقولــه اى كه 
سال هاســت در كشورما شاهد 
آن هســتيم. چراكــه يكى از 
كاركردهاى بيمه ها جمع آورى 
منابع بــراى تأمين هزينه هاى   
حوزه سلامت است كه از محل 
منابع مختلــف همانند جيب 
مــردم و حمايت هــاى دولت 
حاصل مى شــود. همچنين از 
كاركردهاى اصلــى بيمه هاى 
سلامت نظارت بر ارايه دهنده 
خدمات اســت. چنانكــه اين 
دســتگاه بــه عنــوان نهادى 
قدرتمند و آگاه كه صاحبنظران 
خود را داشته و از منابع مالى و 
اهرم هاى قدرت برخوردار است 
بايد بر نحوه ارائه خدمات به بيمار نظارت كند. به طورى كه 
بيمار ازاين خدمات و نيازهاى ارائه آن بهره مند شود.چراكه 
به طوركلى حوزه ارائه خدمات ســلامت نهايت نداشته و 
همواره ارائه آن با محدوديت هايى همراه است. بنابراين بر 

اساس منافع بايد بسته هاى خدمتى تعريف شود. 
وى با اشــاره به ضرورت نقش نظارتى بيمه ها خاطرنشان 
مى كند: تقارن اطلاعات ميان بيمار و پزشك وجود ندارد 
به طورى كــه بيمار از نيازهاى خــود در دريافت خدمات 
و كيفيت و ميزان آن آگاه نيســت و تســليم توصيه هاى 
پزشك اســت.از اين رو در تمام دنيا ممكن است پزشك و 
مراكز درمانى براى تأمين منافع خود اقدام به كم فروشى، 
گرانفروشــى و مهمتر از همه فروش خدمات غيرضرورى 
كند كه از آن تعبير به درمان القايى مى شــود. از همين رو 
شاهديم نظام سلامت ما نيز درگير اين قضيه است.گواهى 

اين ادعا تجويز بى رويه دارو واقدامات تشخيصى است. به 
اين ترتيب از آنجا كه بيمار تــوان مقابله با اين وضعيت را 
ندارد پس بيمه هاى ســلامت به عنوان شخص ثالث و به 
وكالت از بيمار بايد خريدار آگاه خدمت بوده و بر نحوه ارائه 
خدمات سلامت نظارت كنند. به طورى كه اين خدمات در 
چارچوب مناسبى در قالب راهنماى بالينى در اختيار بيمار 
قرار بگيرد.اين درحاليست كه دركشــور ما بيمه ها از اين 
چارچوب برخوردار نيستند به طورى كه شاهديم بيمه ها 
از اين ابزارها همانند شــفافيت،پرداخت هاى الكترونيكى 

بى بهره اند.
اين فعال حوزه سلامت با اشــاره به اظهارات اخير وزارت 
بهداشت در زمينه تعيين سقف پرداخت ها تأكيد مى كند: 
دفترچه بيمه در دست بيماران حكايت همان چك سفيد 
امضاست و جزو اوراق بهادار شناخته مى شود، به گونه اى 
كه بيمه ها ناگزير به پرداخت خدمات تجويز شده از سوى 
پزشك و مراكز درمانى هستند. بنابر اين نحوه ارائه خدمات 
اين دفترچه ها بايد ضابطه مند شــود يعنى همان مقوله 
خريد راهبردى خدمت كه سال هاست به دولت تكليف شده 
اما هنوز عملياتى نشده است. به هرروى ضابطه مندشدن 
خدمات سلامت راهكارهاى مختلفى دارد كه يكى از آن ها 
تعيين سقف بيمه است. اما بايد پرسيد ما بقيه راه ها را براى 
جلوگيرى از هدر رفت هزينه هاى سلامت طى كرديم كه 
حال به دنبال تعيين سقف هستيم؟چرا كه اجراى اين رويه 
بدون تعريف گايدلاين ها، نظام ارجاع و پرونده الكترونيك 
سلامت نتيجه اى جز ظلم و اجحاف به بيمار ندارد.بنابراين 
قبل از هر اقدامى بايد شفافيت در پرداخت خدمات لحاظ 
شــود.زيرا در صورت اعمال اين مراحل شرايط به گونه اى 
خواهد شد كه ديگر هزينه هاى چندانى به حوزه سلامت 
تحميل نمى شود كه ناگزير به تعيين سقف درپرداخت ها 

شويم.

آنچه مى خوانيد
بر اساس گفته هاى قاضى زاده هاشمى 
وزير بهداشت و درمان ، اين وزارتخانه 
در نظر دارد پــس از انتقال ســازمان 
بيمــه ســلامت بــه وزارت بهداشــت 
براى دفترچه بيمه افراد و هزينه كرد 
بيمارســتان ها در سال ســقف تعيين 
كند.حال بايــد ديد آيا ايــن مهم كه با 
هدف نظارت بر شــيوه تجويز پزشكان 
صورت خواهد گرفت محدوديتى براى 

پزشكان ايجاد نمى كند.

مى خواهند براى سهم بيماران بيمه اى سقف پرداخت تعيين كنند

طرح شتابزده وزارت بهداشت براى سهميه بندى درمان
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فرهنگ

»در  کتــاب  فارس: 
جســت و جوی شعر« 
یکــی از آثــار جدید 
مصطفی علی پور است 
کــه در آن گفت وگو 
و مقالاتــی در حوزه 
شــعر معاصــر امروز 
گنجانده شده است.  مصطفی علی پور، شاعر و استاد 
ادبیات دانشگاه، درباره این کتاب اظهار داشت: »در 
جست وجوی شعر« سال هاست در انتظار چاپ است 
و به زودی از سوی حوزه هنری منتشر خواهد شد.  
این اثر حدود 200 صفحه دارد و شــامل مقاله ها و 
نوشتار هایی در راستای شعر معاصر امروز است که 
بخشــی از آن مربوط به حدود 50 مقاله است.  از 
علی پور تاکنون مجموعه شعرهای »از گلوی کوچک 
رود«، »هفت بند بویه«، »گزیده ادبیّات معاصر 57« 

و »باران انگورهای سوخته« منتشر شده است. 

»در جست و جوی شعر« می آید 
ایسنا: معاون آموزشی 
وزیر علوم، تحقیقات و 
فنــاوری گفــت: روز 
همه  لیست  یکشنبه 
رشته های کارشناسی 
آزاد  دانشــگاه   ارشد 
اسلامی که مورد تأیید 
وزارت علوم قرار گرفته بود، به ســازمان ســنجش 
ارســال شد.  مجتبی شــریعتی نیاسر تأکید کرد: 
دانشگاه آزاد اسلامی در شرایط امروز تعامل مناسبی 
با آموزش عالی کشــور دارد و با بهبود کیفیت این 
دانشگاه، امیدواریم کیفیت آموزش عالی کشور نیز 
رشد و تعالی پیدا کند.  وی درباره رشته محل های 
دانشــگاه آزاد اسلامی گفت: تمام رشته محل ها که 
شاخص ها و مؤلفه های شــورای گسترش آموزش 
عالی را دارند، تصویب و نهایی شــده و به سازمان 

سنجش هم منعکس شده اند.

رشته های تأییدی دانشگاه آزاد
رحیــم  فــارس: 
تألیف  از  مخدومــی 
نفــر   ۶0 خاطــرات 
از زندانیــان نظامــی 
دوران طاغــوت کــه 
دوره  زندان هــای  در 
دیده  شکنجه  پهلوی 
و در اســارت بوده اند، خبــر داد. وی با بیان اینکه 
»درون داد« عنوان این کتاب اســت، تصریح کرد: 
در این اثر خاطرات ۶0 نفر از زندانیان رژیم طاغوت 
که علیه شــاه قیام کرده و راهی زندان و شکنجه 
شده اند، روایت می شود.  مخدومی با تاکید بر اینکه 
این خاطرات مربوط به دهه 50 است، گفت: کانونی 
از بازنشســتگان مبارز نظام که خود زندان کشیده 
بودند، به شکل خودجوش تأسیس شد تا زندانیان 
سیاسی زمان انقلاب شــناخته و ثبت شوند و در 

تاریخ گم نشوند. 

خاطرات ۶۰ نفر زندانی طاغوت 
رئیــس  تســنیم: 
ناشــران  اتحادیــه 
اگر  گفت:  قم  استان 
ناشری  قم  استان  در 
اقدام به قاچاق کتاب 
قضایی  اقدام  با  کند،  
با او مقابله کرده و در 

صورت نیاز پروانه ناشر را نیز باطل خواهیم کرد. 
حمید خرمی گفت:  در سال گذشته شکایاتی در 
مورد کتاب های ناشــران دینی در قم به اتحادیه 
ارســال شــد، مبنی بر اینکه یک کتابفروش در 
پاســاژ قدس اقدام به جعل کتاب های درســی و 
کمک آموزشی ناشران معروفی همچون »سمت« 
کرده اســت. مورد به ســرعت بررسی شــد و از 
طریق مراجع قضایی اقدام به پلمب واحد کردیم. 
خوشبختانه پس از آن دیگر شکایتی در این زمینه 

نداشتیم . 

برخورد با ناشران متخلف

کوتاه و خواندنی

تسنیم: محمدرضا ترکی، شاعر و استاد ادبیات دانشگاه تهران، گفت: ادبیات انقلاب 
اسلامی به اعتبار آثاری که عرضه کرده و نویسندگان و شاعرانی که معرفی کرده، 
بعد از حدود نیم قرن به وسعت و کیفیتی دست یافته است که دیگر نمی توان آن 
را نادیده گرفت یا انکار کرد و خرد شمرد.  وی با بیان اینکه هر محقق جدی ادبیات 
معاصر ایران به ناچار می باید نظری نیز به ادبیات انقلاب اسلامی داشته باشد، گفت: 
هر تحقیقی در کلیت ادبیات معاصر بدون در نظر گرفتن آثار پدیدآمده در زمینه 
ادبیات انقلاب ناقص و کم عمق خواهد بود. وی افزود: خوشبختانه در سال های اخیر 
موضوعات مرتبط با ادبیات انقلاب مورد توجه محققان دانشگاهی نیز قرار گرفته 
و در اینجا و آنجا می توان شــاهد پژوهش های معتبری در قالب رساله و پایان نامه 
و مقالات و طرح های علمی و پژوهشــی درباره جنبه های گوناگون ادبیات انقلاب 
اسلامی بود. همچنین ادبیات انقلاب اسلامی تحت عناوینی چون ادبیات پایداری 
وارد گرایش های درسی رشته زبان و ادبیات فارسی شده و همه ساله دانشجویانی 

در ایران در این عرصه فارغ التحصیل می شوند. 

ادبیات

ادبیات انقلاب وارد 
دانشگاه ها شده است 

مهر: معاون امور دانشجویان صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم برنامه های این 
صندوق برای رفع مشــکل خوابگاه هــای دخترانه مجتمع حضرت معصومه)س( 
دانشــگاه شهید چمران اهواز را تشــریح کرد.  فریبرز سجادی گفت: این مسئله 
به چند دلیل ایجاد شده اســت، خوابگاه های دانشگاه شهید چمران از آن دسته 
خوابگاه هایی است که قدمتی حدود 2۸ سال دارد و به دلیل همین قدمت بالا جزء 
خوابگاه های فرسوده به شمار می روند. از طرفی، گرمای هوا به دلیل شرایط اقلیمی 
اهواز در این فصل سال زودتر شروع شده و درجه گرما به بالای50 درجه رسیده که 
این خود باعث شده که سیستم خنک کننده چیلر آن کارایی لازم را نداشته باشد. 
ســجادی گفت: دانشگاه 2 ساختمان، یکی در درون دانشــگاه و یکی در بیرون 
دانشــگاه با ســرویس ایاب و ذهاب پیش بینی کرده اســت تا دانشجویان به این 
خوابگاه ها منتقل شوند. همچنین مقدمات تقویت سیستم خنک کننده با خرید یک 
دســتگاه چیلر و یک برج خنک کننده هوا از طرف دانشگاه و با مشارکت صندوق 

رفاه دانشجویان انجام می شود. 

دانشگاه

گزارش وزارت علوم ازحل 
مشکل دانشجویان اهواز 

جهان شعر

در نشست »شعر و فضای مجازی« بیان شد
گسترش شعر 

در فضای مجازی ترسناک و لذت بخش است
فرهنگ: »شعر و فضای مجازی« عنوان ششمین نشست از »یکشنبه های 
شعر« بنیاد شعر و ادبیات داستانی بود که با حضور عبدالجبار کاکایی، 
ابراهیم اســماعیلی  اراضی، حامد عســکری و غلامرضا طریقی برگزار 
شد.  غلامرضا طریقی، شاعر و ســردبیر پایگاه »نقد شعر«، در ابتدای 
این مراسم گفت: در فضای مجازی بسیار دیده می شود که مخاطبان با 
تعداد لایک های خود به اشعار مختلف، سلیقه خود را به شاعران تحمیل 
می کنند. من معتقدم که این رابطه تا جایی که به تحمیل سلیقه منجر 
نشود، خوب است.  وی افزود: به عنوان شاعر یک دید خنثی نسبت به 
فضای مجازی دارم. معتقدم که فضای مجازی همچنان که تأثیر مثبتی 
روی رشد شعر و شاعری ندارد، عامل انحطاط شعر هم نیست؛ کما اینکه 
خود من هم در فضای مجازی حضور دارم و به وســیله آن با مخاطبان 
خود ارتباط می گیرم و مخاطبان هم با کارهای من آشنا می شوند که این 

از حُسن های فضای مجازی برای شعر محسوب می شود. 

 شکل جدیدی از قضاوت عمومی
عبدالجبار کاکایی، شاعر و ترانه سرا، دیگر سخنران این نشست بود که 
در سخنان خود با تأکید بر اینکه مشکل عمده در ارتباط شعر و فضای 
مجازی پیشی گرفتن مدرنیزاسیون از مدرنیته است، گفت: پیش از ظهور 
و بروز فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی هم شاهد این معضل در 

جامعه بودیم. در خیلی از موارد ما نسبت به پدیده ها عقب مانده ایم. 
او در ادامه با بیان اینکه شبکه های اجتماعی چهره واقعی تری از فرهنگ 
و جامعه به ما می دهند، افزود: نگاه کسانی که در حوزه های مختلف علوم 
انسانی و علوم اجتماعی کار تألیف و نگارش و تحقیق انجام می دهند، با 
استفاده از داده هایی که از شبکه های اجتماعی دریافت می کنند، نسبت 

به موضوعات مختلف جامعه تغییر یافته است. 

کاکایی در ادامه با گفتن اینکه شــبکه های اجتماعی سلطه رسانه های 
سنتی را محدود کرده اند، گفت: پیش از گسترش شبکه های اجتماعی 
در حوزه های تخصصی مثل فرهنگ و هنر، سلطه رسانه های سنتی مثل 
مطبوعات و نگاه آن ها و غربال یک مدیر صفحه فرهنگی مهم ترین مسیر 
برای رشد و شکوفایی یک استعداد بود. این رسانه های سنتی حتی در 
موضوعات فرهنگی تغییر وضعیت ایجاد می کردند اما با ظهور شبکه های 
اجتماعی این سلطه در هم شکست و شکل دیگری از قضاوت عمومی 

ایجاد شد. 
ابراهیم اسماعیلی  اراضی، نگاه ماهوی به فضای مجازی و دانستن هویت 
آن را مــورد تأکید قرار داد و گفت: باید بدانیم که انتظارات ما از فضای 

مجازی چیست و چگونه باید از آن به عنوان یک ابزار استفاده کنیم. 
وی گفت: فکر نمی کنم در حوزه نقد بتوانیم چندان به فضای مجازی دل 
ببندیم. برای این پرسش ها نیازمند متولی عمومی تری هستیم. هریک 
از گروه های فعال در شبکه های اجتماعی محدود به گروه های مختلف 

جامعه هستند و تأثیر فعالان این گروه ها بر همه جامعه نیست. 
حامد عسکری، دیگر شاعر و کارشناس این نشست، بیان کرد: در وبلاگم 
دل مشغولی های خود را می نوشــتم. اولین دلهره و ترس من از دنیای 
مجازی، گم کردن رمز ورود به این وبلاگ بود و دغدغه من از آنجا شروع 
شد. ارتباط شعر با فضای مجازی به من خیلی کمک کرد و با خیلی ها 
آشنا شدم اما جلوتر که آمدیم، به قول آقای کاکایی، خودمان را در آب 
دیدیم و رم کردیم. خیلی حقیقت ترسناکی داریم. آی دی های گمنام و 
آدم هایی که می آیند و نمی شناسیمشان و اینکه هیچ متر و معیار و خط 

قرمزی وجود ندارد. این ها بسیار خطرناک هستند. 
او ادامه داد: من معتقدم فضای مجازی به گسترش شعر کمک کرد. غزلی 
که نوشته می شود، به ســرعت و در هر جای کره زمین قابل دسترسی 
است. این موضوع خیلی ترسناک و در عین حال خیلی لذت بخش است. 
اما اینکه فضای مجازی سطح ادبیات چی های مملکت ما را بالا برده است 

یا نه، من فکر نمی کنم که این طور بوده باشد. 

 فرهنگ/ حمید واحدی  در طول سال های 
گذشته بســیاری از کارشناســان نشر و کتاب 
مشکل عمدة پایین بودن سرانه مطالعه در ایران 
و توزیع نامناسب کتاب در کشور را در وجود یک 
بدنه نحیف در شــبکه ویترین عرضه کتاب در 
کشور عنوان کرده اند. به عبارت ساده تر، وضعیت 
نابهنجار و غیرطبیعی صدور مجوز مؤسسات نشر 
در ایران به شــکلی پیش رفته است که در حال 
حاضر نسبت کتابفروشی ها به ناشران یک به 3 
اســت و این به معنای فقر شــدید مکان عرضه 
کتــاب برای مخاطبــان اســت؛ مکان هایی که 
نبودنشان کتاب و استفاده از آن را در یک پروسة 
بلندمدت از چرخة فکــری و اقتصادی خانوارها 

خارج کرده است. 
از سال های گذشته تاکنون راهکارهای مختلفی 
بــرای مقابله با این پدیده امتحان شــده که هر 
یک از آن ها در نوع خود با موفقیت و یا شکست 
همراه شده است. اما وجه اشتراک تمامی آن ها در 
ثابت نبودن اجرا و مجری نبودن بخش خصوصی 
بوده که همین مسئله باعث نوعی بی اعتمادی و 

بی ثباتی و نگرانی در این زمینه شده است. 

 برنامه های تازه برای رونق کتابفروشی ها 
مؤسســه خانه کتاب به عنوان یکی از ابزارهای 
اجرایــی دولت و به طور ویــژه معاونت فرهنگی 
وزارت ارشــاد، در 2 سال گذشته اقدام به برپایی 
طرحی برای تشــویق مردم بــه خرید کتاب از 
کتابفروشــی در قالب پاییزه و تابســتانه و بهاره 
کرد. بر اساس این طرح، کتابفروشان با عضویت 
در این طرح و دریافت یارانه مشــخصی، موظف 
بودند به هر خریدار و به اندازه درصدی مشخص 
از خرید او تخفیف ارائه کنند. با این سیستم، یارانة 
نشر به طور مســتقیم به خریدار و از سوی او به 

کتابفروش )و نه واسطه ها( منتقل می شد. 
این طرح با وجود فراز و نشــیب ها و نیز اعتراض 
برخی ناشــران مبنی بر رقابت نابرابر آثار تألیف 
و ترجمه در آن، در 2 ســال گذشته با استقبال 
مردمی خوبی مواجه شد و تقریباً توانست تمامی 

اعتبار تخصیص یافته به خود را مصرف کند. 

اهمیت برگزاری این طرح تــا جایی بود که در 
روزهای اخیر 10 تشــکل صنفی نشر در ایران با 
همراهی 3۸5 کتابفروش، ناشر و موزّع در نامه ای 
خطاب به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار 
تداوم برگزاری آن بدون هیچ تغییری در ادامة راه 

دولت شدند. 
در مقابل این اتفاق، برنامه  دیگری نیز از ســوی 
دولت به تازگی در مرحله اجرا قرار گرفته اســت 
که اجرای نهایی آن بدون شــک می تواند تحول 
و حرکتــی قابل توجه در جذب ســرمایه برای 

تأسیس کتابفروشی به شمار رود. 
در بحبوحه برگزاری نمایشــگاه کتاب امســال، 
مؤسســه نمایشــگاه های فرهنگی ایــران که 
مدیرعامــل آن قائم مقــام نمایشــگاه کتاب به 
شمار می رود، با امضای یک تفاهم نامه همکاری 
مشــترک بــا بانک شــهر، راه را بــرای اعطای 
تسهیلاتی ویژه به متقاضیان تأسیس کتابفروشی 
باز کرد؛ تســهیلاتی با رقــم 100، 200 و 300 

میلیون تومان و ســود ۸ درصــد که در مرحله 
اول، 100 تا 150 کتابفروشــی می توانند از این 

تسیهلات استفاده کنند. 
به گفته امیرمسعود شهرام نیا، مدیرعامل مؤسسه 
نمایشــگاه های فرهنگی، در مراسم امضای این 

تفاهم نامه، اولویت نخست تخصیص این تسهیلات 
برای مناطق محروم و کم برخوردار از کتابفروشی  
خواهد بود که از نظر ویترین کتاب و کتابفروشی 
در مضیقه هستند. به تدریج این تسهیلات بخش 
وسیعی از کتابفروشی ها در سراسر کشور را در بر 

خواهد گرفت. 
در همیــن زمینه ســیدعباس صالحی، معاون 
فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی، نیز 
به تازگی عنوان کرده اســت: در سنوات گذشته 
شاهد بوده ایم که برخی از کتابفروشی ها یا تغییر 
کاربری داده اند یا با مشــکلات عدیده اقتصادی 
دســت به گریبان شــدند. در این شرایط، سند 
بهبود فضای کسب و کار نشر در معاونت فرهنگی 
تدوین شــد و یکی از مفاد آن ارائه تسهیلات به 
کتابفروشــی ها بود. در حال حاضر این سیاست 
تعقیب می شــود تا معاونت فرهنگی با استفاده 
درست از منابعی که از طریق مدیریت هزینه ها 
و بودجه های ذخیره شــده بتواند بــه راه اندازی 

کتابفروشی در مناطق کمتر برخوردار و همچنین 
کمک به حفظ کتابفروشی های موجود که نیازمند 

ارتقا و بهبود ویترین خود هستند، کمک کند. 

 نگاه فرهنگی لازم است 
صالحــی در عین حــال بــا تأکید بــر اینکه 
کتابفروشــی هایی که با دریافت این تسهیلات 
راه اندازی می شــوند به حال خود رها نخواهند 
شــد، خاطرنشــان کرده اســت به موازات این 
سیاست تأسیسی، حمایت های دیگری از جمله 
طرح هایی مثل »عیدانه کتاب«، »پاییزه کتاب«، 
»کتابفروشی به وسعت ایران« و... نیز در دستور 

کار قرار گرفته است. 
معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
همچنیــن بر این مســئله تأکید کرده اســت 
که هدف دریافت تســهیلات ســاخت و ارتقای 
کتابفروشی ها برای کتابفروشی هایی خواهد بود 
که مبــادرت به عرضه کتاب های عمومی کنند، 
چون این طرح به دنبال تأمین نیاز مخاطب عام 

است و نه مخاطب خاص. 
به گفته صالحی، تــلاش معاونت فرهنگی این 
اســت که با استفاده از ظرفیت های درون دولت 
و نیز همراهی  مجلس شورای اسلامی، اماکنِ با 
کاربری کتابفروشی نیز مثل ناشران از امتیازات 
کاربری های فرهنگی بهره مند شوند. یعنی اماکن 
مســکونی و اداری هم بتوانند مجــوز فعالیت 
کتابفروشی داشته باشند و به کتابفروشی نیز با 
نگاه کاربری فرهنگی )و نه تجاری( برخورد شود. 
تلاش داریم این موضــوع را به عنوان لایحه به 
مجلس ارائه دهیم و مسیر پیگیری برای تحقق 
کاربری فرهنگی برای کتابفروشی ها دنبال شود 
و تمامی کتابفروشی ها از جمله فروشگاه هایی که 
با استفاده از تسهیلات فوق راه اندازی می شوند، 
مشمول این قانون گردند.  با وجود اینکه این طرح 
و اهدای این تسهیلات، تازه در ابتدای مسیر اعطا 
می باشد، باید برای بررسی نتایج آن کمی بیشتر 
منتظر ماند و دید که آیا اعطای چنین تسهیلاتی 
می تواند راهی برای جذاب شدن سرمایه گذاری در 

عرصه فروش کتاب در کشور باشد یا خیر.

گزارش قدس از برنامه اعطای وام برای تأسیس کتابفروشی درکشور 

چند می گیری کتابفروشی تأسیس کنی؟! 

آنچه می خوانید

اولویت نخســت تخصیــص این 
تســهیلات بــرای مناطــق محروم 
کتابفروشــی   از  و کم برخــوردار 
خواهــد بود کــه از نظــر ویترین 
کتــاب و کتابفروشــی در مضیقه 
هستند. به تدریج این تسهیلات 
بخش وســیعی از کتابفروشی ها 
در سراسر کشور را در بر خواهد 

گرفت
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روی صحنه

در سالن های تئاتر شهر چه خبراست؟ 
به نام صلح جهانی، به کام همجنسگرایی 

فارس: چندی پیش ســریالی از شبکه HBO آمریکا پخش شد که در 
آن برای تبلیغ همجنسگرایی ســراغ برخی معایب و نقاط ضعف روابط 
زناشــویی رفت و در شنیع ترین حالت ممکن، آن ها را برای مخاطبان به 
تصویر کشاند تا پوچ بودن چنین روابطی را نتیجه بگیرد و نشان دهد که 
انسان امروزی برای رسیدن به یک زندگی ایده آل نیازمند نوع دیگری از 

زندگی یعنی دگرباشی جنسی یا همان همجنسگرایی است! 
چنــد صباحی از این پرده برداری نگذشــته بود کــه رگه هایی از همان 
شــیوه های اجرایی در برخی آثار هنری داخلی پدیدار شد و متأسفانه با 
وجود تذکرات و هشدارهای پی درپی، هرگز گوش شنوایی برای پیشگیری 
و مهار این جریان بیمار وجود نداشــت. نتیجه  چنان شد که این جریان 
منحط و منحرف در سایه سهل انگاری مسئولان، خود را آرام و خزنده از 

حاشیه به متن رساند؛ آن  هم با مجوزهای قانونی! 
از جملة این قالب های هنری،  نمایشی است که حتی نامش هم برگرفته 
از عنوان »دگرباش ها« اســت، با کارگردانی و بازی یکی از هنرمندان که 
آثارش این روزها به شکل عجیبی در کانون توجه این جریان قرار دارد. این 
نمایش در یکی از سالن های زیرمجموعه خانه هنرمندان ایران روی صحنه 
رفته است؛ نمایشی که حتی خود نویسنده در گفت وگویی اعلام کرد از 
اجرای آن در ایران بسیار متعجب شده و البته برایش هم خوشحال کننده 
و هم غیرمنتظره بوده است.  تئاتر یادشده شاید در نگاه نخست تنها به 
گفت وگوی ســاده بین 2 زن که هر 2 همســر یک مرد هستند مربوط 
می شود یا به  اصطلاح نمایش، داستان »مرد دو آدرسه« است که در حق 
همسرانش ظلم ها کرده است. اما فارغ از ارزش گذاری فنی، آنچه غایت و 
فرآیند دراماتیک اثر بیان می کند، تهی و پوچ بودن روابط زناشویی است. 

این نمایش در طول اجرا اشاره مستقیم به نکبت بودن روابط زناشویی دارد 
و حتی جزئیات هم بستری با شوهر و تمایلات جنسی را نیز غیرمستقیم 
روایت می کند و در نهایت، با الِمان های مشخص و محرز به مخاطب نشان 

می دهــد که این مدل از زندگی نتیجه ای جز نکبت و بیچارگی نخواهد 
داشت اما در ازای آن هر 2 زن می توانند نوع دیگری از زندگی که همان 
در کنار هم و با هم بودن است را تجربه کرده و فرصت های ازدست رفته 
زندگی  را دوباره احیا کنند. کارگردان البته برای صریح و شفاف نشان دادن 
پیغام نمایش، در طول مدت اجرا از نماد معروف همجنســگرایان برای 

طراحی لباس بازیگر بهره می برد. 

 نهادهای نظارتی در خوابند 
البته فراموش نشود که درباره پیکسل نصب شده می توان صدها توجیه و 
تفســیر ارائه کرد. کارگردان اثر متوسل به عذری بدتر از گناه شده و این 
پیکسل را از بعُد دیگر تفسیر و توجیه کرده و آن را نماد صلح برشمرده و 
عجب صلحی است که نمادش رنگ به رنگ و خط به خط نمود دگرباش ها 
و همجنسگرایان شده است! اصولاً با علم به قبول چنین توجیهی، آیا جز 
این نماد شبهه برانگیز، صلح هیچ نماد دیگری )کبوتر صلح، شاخه زیتون 
و...( نداشته و ندارد؟!  صد البته فراموش نکنیم که این صلح نه معنای صلح 
حقیقی و واقعی بلکه صلحی بین همه اقشار جهانیان، چه همجنس بازها 
و چه سایرین است. ای کاش بازیگر نمایش هرگز چنین توجیهی را عنوان 
نمی کرد تا حداقل بگوییم از جهلش بوده است. اما این تفسیر  دقیقاهًمان 
شــیوه و دورنمایی است که در ابتدای یادداشــت و در قالب یک نمونه 
تلویزیونی به آن اشاره شد؛ روشی تبلیغی که دگرباش ها در حال حاضر با 
استفاده از آن به ترویج و گسترش جریان منحط و منحرف خود پرداخته 
و متأسفانه تا حدودی موفق نیز بوده و افراد فریب خورده  را همراه کرده اند. 
اما نکته تأسف بار آن است که این نمایش با مجوز روی صحنه رفته است 
و آب از آب تکان نخورده! گویی بخش های نظارتی و مسئولین امر یا خود 

را به ندیدن زده اند یا به سادگی از کنارش گذشته اند. 
فراموش نشود که این مجموعه فرهنگی، پیش  از این نمایش نیز تئاتری با 
عنوان »س.پ« با همین بازیگر در سالن خود به نمایش گذاشت که دقیقاً 
با همین هدف گذاری تولید و به مرحله اجرا رسیده بود. جالب تر آنکه تئاتر 

مورد نظر نیز محصول همین گروه است.

هــنر

پایگاه خبری حوزه هنری: مهران رجبی، بازیگر ســینما، درباره پرداخت به 
مناسبت ها در فضای سینما گفت: مسلماً عملکرد سینما و تلویزیون در پرداخت 
به مناسبت ها خیلی فرق می کند و فکر می کنم این اقدام خیلی درست نباشد. وی 
افزود: سینما یک صنعت است و باید پول سازی کند ولی تلویزیون این گونه نیست. 
از طرفی، اگر هم در ســینما بخواهد آثار مناسبتی با حمایت دولت تولید شود، از 
اهداف سینمایی دور است و مثل تلویزیون یک کار دولتی می شود. به عنوان مثال 
اگر برای ساخت یک فیلم از امکانات یک شرکت برای تبلیغ برندش استفاده کنیم، 
دیگر نمی شــود اسم »فیلم ســینمایی« روی آن گذاشت زیرا این تعریف سینما 
نیست. به اعتقاد من، ساخت آثار مناسبتی در سینما عملاً مقدور نیست. رجبی در 
ادامه درباره شتاب و عجله در ساخت مجموعه های مناسبتی اظهار کرد: این اتفاق 
پارامترهای مختلفی مثل بی پولی و اقتصاد مقاومتی را شامل می شود. در ساخت 
آثار مناسبتی طبیعتاً عجله و شتاب همیشه پیش می آید و به نظرم کار مناسبتی 
هرچند هم با سرعت تولید شود اما دیده می شود و مخاطب آن ها را دوست دارد. 

سینما

ساخت آثار مناسبتی در 
سینما عملاً مقدور نیست 

ایسنا: همایون شجریان در نشست خبری پروژه  شاهنامه خوانی »سی« گفت: این 
کار با کنسرت های همیشگی تفاوت دارد. حداقل برای من کار نویی است و بسیار 
هیجان دارد. وی درباره این پروژه که قرار است با آواز او همراه باشد، گفت: مرکز 
این پروژه چه در اشعار، چه در متن و چه در نقش های روی صحنه، شاهنامه است. 
ما موسیقی های مختلف و تصانیف مختلفی داریم که ممکن است در آن ها از اشعار 

دیگر بزرگان نیز استفاده کنیم. 
امکان دارد آثار »ابر می بارد« و »آهای خبردار« که مورد اســتقبال قرار گرفت را 
در کنار این ها اجرا کنیم. او اضافه کرد: هدف اصلی من و ســهراب پورناظری این 
است که بتوانیم نسل های مختلف را کنار هم بنشانیم و کاری را خلق کنیم که از 
چند نسل شنونده داشته باشد و بتوانیم پیام شاهنامه را برسانیم. انتخاب فرم های 
موســیقی و نمایشیِ »سی« در این راســتا بوده که افراد با سلایق و فرهنگ های 
مختلف از آن لذت ببرند و نگاهی به شاهنامه داشته باشند و با این گنجینه فارسی 

بیشتر آشنا شوند. 

موسیقی

هیجان زده ام ببینم چه 
اتفاقی خواهد افتاد 

 هنــر/ تکتم بهاردوســت  داوود موثقی 
است  بازیگری  و  نویسنده،کارگردان،تهیه کننده 
که پیــش از این فیلم هایی همچون »بله برون«، 
»کلید ازدواج«، »دعوت به شــام« و »خواستگار 

محترم« را ساخته است. 
او ایــن روزهــا در هفتمین تجربــه کارگردانی 
سینمایی اش با فیلم ســینمایی »دو عروس«، 
داســتان زندگی زن و شــوهر جوانی را روایت 
می کند که مرد شــرایط مالی مناسبی ندارد اما 
زن به خاطر داشتن دوستان متمول خواسته های 
عجیب و غریــب دارد. به انگیزه اکران این فیلم، 
با موثقی به گفت و گو نشسته ایم که مشروح آن 

را می خوانید. 

بین آخرین فیلمتان یعنی »خواستگار   
محترم« و فیلم ســینمایی »دو عروس« 
فاصله زمانی زیادی افتاده است. چرا این قدر 

از سینما فاصله گرفتید؟ 
در دوره ریاست جمهوری پیشین متأسفانه بین 
تشکل های تهیه کنندگان اختلاف افتاد. من هم 
که مثل خیلی از همکاران و دوســتانم خارج از 
این جامعه صنفی بودم، اگر می خواستم فیلمی 
بسازم و پروانه ساخت بگیریم، اول باید می رفتم 
آن جاهایی که دوستشان نداشتم، عضو می شدم 
تا بتوانم پروانه بگیرم. این شد که امثال من کار را 
زمین گذاشتند و چنین وقفه ای اتفاق افتاد.ولی به 
هر جهت من در این سال ها هیچ گاه بیکار نبوده ام 
و در این فاصله چندین تله فیلم ساخته ام و به این 

روش خودم را سرگرم کرده ام. 
تــا اینکــه در دوران مدیریــت جدیــد همــه 
تهیه کننده هــا زیر یک چتر قــرار گرفتند و آن 
مشــکلات برطرف شد و من هم مشغول به کار 

شدم. 

 فیلم »دو عروس« هم جزء سینمای گیشه 
است؛ همان نوع سینمایی که به اصطلاح به 
»ســینمای تجاری« معروف است. چه شد 
که بعــد از فیلم هایی مثــل »بله برون« و 
»خواســتگار محترم« باز هم به سمت این 

سینما رفتید؟ 
من به عنوان یک فیلمســاز اگر قرار باشد اثری 
تماشا کنم، فیلم های وودی آلن، فرانچینو و... را 
می بینم. ولی وقتی بخواهم فیلم بسازم، باید کاری 
را بسازم که تماشاگر خوشش بیاید. من که برای 

دل خودم فیلم نمی سازم. 

آن موقع است که شرایط و مناسبات اجتماعی 
امثال من را وادار می کند که تابع سلیقه تماشاگر 
باشــیم. اگر قرار باشــد فیلمی بسازم که خودم 
خوشــم بیاید و برای تماشاگرم سنگین باشد و 

میلی به دیدنش نداشته باشد، بازی را باخته ام. 
ولی با این همه، در این فیلم 

من اصلاً به فکر گیشه 
نبودم. چــرا؟ چون 
دلم می خــواست 
چـــی  شـــا تما
بیایــد و فیلم را 
ببیند. ولــــی از 
آن طــرف هـــم 
دلم می خواســـت 

یک معضل اجتماعی 

را به تصویر بکشم. پس سعی کردم خیلی رئال 
به موضوع نگاه کنم. ولی اگر گهگاهی یک سری 
نکات طنز در کار می بینید، همه اش برگرفته از 
زندگی واقعی است. ما در زندگی واقعی خودمان 

نیز غم و شادی را همراه یکدیگر داریم. 

 ولی »دو عروس« موضوع چندان بکری 
ندارد. 

من فیلمســازی هستم که نســبت به اتفاقات 
اجتماعی اطرافم احساس تعهد و دِین می کنم. 
باید قبول کنیم که در جامعة مصرفی ما این گونه 
نگاه و این چشم و همچشمی ها خیلی زیاد است. 
من خیلی ها را می شناسم که با سیلی صورتشان 
را سرخ نگه می دارند ولی یک اتومبیل گرانقیمت 
می خرند، آن هم فقط به این خاطر که از کسی 
کم نباشند. من نمودهای عینی این مسائل را زیاد 

دیده ام و فکر کردم باید به آن بپردازم. 

 با نگاه به لیست فیلم های شما می توان 
متوجه شد که ظاهراً به مقوله خواستگاری 
و ازدواج خیلی علاقه مندید. حتی به نظر 
می آید که به این قضیه نگاه تخصصی دارید. 
نه، راستش این مســئله خیلی اتفاقی رخ داده 
اســت. من تا آمدم به خودم بجنبم، دیدم اکثر 
فیلم هایم به این ســمت و ســو رفته اند و این ها 
خیلی تصادفی اتفاق افتاده اســت و به قول شما 

شده ام کارشناس ازدواج سینمایی. 

 در زمان ساخت فیلم »خواستگار محترم« 
به خاطر دارم که منتقدی گفته بود فیلم های 
شما با نگاهی به فیلم های فارسی سال های 
قبل از انقلاب ساخته شده است. آیا  واقعاً 
برای ساخت آثارتان به برخی آثار ایرانی و 

خارجی توجه دارید؟ 
نه، به این شــکل نیســت. اگر به فیلم هایم نگاه 
کنید، می بینید که من اگر بخواهم یک نســخه 
خارجی را آداپته کنم یا حتی از آن تأثیر بگیرم 
و اقتبــاس کنم، اصلاً برای کار جاذبه ای نخواهد 
داشــت. همه موضوعات من اورجینال خودم 
هســتند. البته عینیاتی را که در جامعه 
با آن هــا مواجه می شــوم را به 
کارهایم اضافه می کنم 

وگرنه من در هیچ یــک از فیلم هایم از هیچ کار 
ایرانــی و خارجی الهام نگرفته ام و فیلم های  من 

شبیه هیچ فیلمی نیست. 

 شما به جز نویسندگی و تهیه کنندگی و 
کارگردانی، بازیگر هم هستید. چرا در این 

حوزه در این همه سال  فعال نبودید؟ 
من تربیت شدة تئاتر هستم و از تئاتر هم به سینما 
آمده ام. بازیگری را هم خیلی دوســت دارم ولی 
چون به نوشــتن علاقه داشــتم و مسائل پشت 
دوربین همیشــه از وقایع جلــوی دوربین برایم 

مهم تر بود، ترجیح دادم فیلم بسازم. 
اگر زمانی هم  جلوی دوربیــن قرارگرفته ام، در 
همــان حال نیز باز فکرم بــه جای اینکه درگیر 
بازیگری باشد، درگیر مسائل پشت دوربین بوده 
است چون می دانستم که باید آن طرف دوربین 
باشم. ولی خب، به هر جهت اگر دوستانم از من 

بخواهند بازی کنم حتماً می پذیرم. 

 تغییر ذائقه تماشــاچی، اتفاقی بوده که 
در این ســال ها افتاده است و تقریباً اغلب 
فیلم هایی که روی پرده می روند از یک ژانر 
و سینما مثل کمدی یا طنز اجتماعی بهره 
برده اند. نظرتان درباره تغییر نوع سینما در 

این سال ها چیست؟ 
به نظر من، در شــرایط عادی باید هر ژانری در 
ســینما وجود داشته باشــد. ولی متأسفانه این 
چیزی که شــما از آن یاد کردید، معلولی است 
که علتش در شــورای پروانه فیلمســازی است. 
آن ها هستند که ذائقه تماشاگر را عوض می کنند. 
زمانی فیلم های اکشــن و زمانی دیگر فیلم های 
کمدی بر پرده ســینما زیاد دیده می شــود. در 
واقع، هر زمانی به صلاح دید آن ها ژانر خاصی در 
سینماها بیشتر دیده شده است وگرنه تماشاچی 
که تقصیری ندارد. شورای پروانه است که جریانی 
را راه می اندازد و آن ها هستند که ذائقه تماشاچی 
را تعیین می کنند. در واقع سینمای ایران با سلیقة 
این آقایان شکل می گیرد و در این میان، مخاطب 

نیز هیچ ارزشی برایشان ندارد. 

با داوود موثقی، کارگردان فیلم سینمایی» دو عروس« 

شورای صدور پروانه ذائقه تماشاگران را تغییرداده است

آنچه می خوانید

موثقی درباره فیلمسازی خودش 
می گوید: من نســبت به اتفاقات 
اجتماعی اطرافم احساس تعهد و 
دِین می کنم، باید قبول کنیم که 
در جامعة مصرفی ما این گونه نگاه 
و این چشم و همچشمی ها خیلی 

زیاد است

ایســنا: جمشــید 
بازیگــر  مشــایخی، 
ســینما، با حضور در 
تالار اســتاد ناظرزاده 
تماشــاخانه  کرمانی 
نمایــش  ایرانشــهر، 
»پالت« به نویسندگی 

و کارگردانــی محمد حاتمی را افتتــاح کرد. وی 
گفت: همة آنچــه ما در تئاتر به عنوان بازیگر روی 
صحنه می بریم، برای مردم و رضایت ذهن و اندیشه 
آن هاست. شما بازیگری را تصور کنید که چند ماه 
تمرین کرده اما درست هنگامی که می خواهد روی 
صحنه حاضر شــود، با یک لحظه ترس از مخاطب 
فهیم خود تمامی دیالوگ هایش را فراموش می کند. 
اما من بــر این باورم در چنین لحظاتی هم باید به 
افتخار حضور مردم محکم ایســتاد زیرا این مردم 

هستند که به هنرمند نمره می دهند.

مردم به هنرمند نمره می دهند 
ســخنگوی  مهــر: 
شورای صنفی نمایش 
با اشــاره به اینکه 2 
در  ســینمایی  فیلم 
ســینماهای کشــور 
اکــران می شــود، از 
قرارداد  بسته شــدن 

یک فیلم خبر داد. غلامرضا فرجی گفت: در جلسه 
امروز این شورا قرارداد فیلم سینمایی »پا تو کفش 
من نکن« ســاخته حســین فرحبخش در گروه 
سینمایی ماندانا بسته شد. این اثر بعد از »مسلخ« 
اکران می شــود. وی ادامه داد: فیلم »اکســیدان« 
به کارگردانی حامد محمدی نیــز از فردا در گروه 
سینمایی زندگی به جای فیلم »دو عروس« نمایش 
داده می شــود. فرجی از اکران فیلم »مســلخ« به 
کارگردانی اصغر نصیری از چهارشنبه ۳۱ خردادماه 

در گروه سینمایی ماندانا خبر داد.

»مسلخ« و »اکسیدان« می آیند 
تهیه کننده  مهــر: 
ســینمایی  فیلــم 
از  اهلــی«  »قاتــل 
این  مجــدد  تدوین 
توسط  سینمایی  اثر 
مســعود کیمیایــی 
برای اکــران عمومی 

خبر داد. منصور لشــکری قوچانــی گفت: برای 
آماده کردن نســخه اکران عمومی »قاتل اهلی« با 
مسعود کیمیایی به تفاهم رسیدیم. وی ادامه داد: 
حتی آن نسخه ای که در سی و پنجمین جشنواره 
فیلم فجر نمایش داده شد، نیز معلوم می ساخت که 

فیلم بسیار خوب است. 
متأســفانه در اختلاف نظرهایی که میان ما وجود 
داشــت، به »قاتل اهلی« کم لطفی شد. وی افزود: 
نسخه اکران عمومی »قاتل اهلی« در ۱۰۳ دقیقه 

آماده شده است.

»قاتل اهلی« دوباره تدوین شد 
ایسنا: مریم کاظمی 
با اشــاره بــه اینکه 
تئاتر کودک در ایران 
متعادلی  وضعیت  در 
بــا تئاتر بزرگســال 
گفــت:   دارد،  قــرار 
کــه  حمایت هایــی 

از این حوزه می شــود، کافی نیست و باید فکری 
اساسی تر شود. این بازیگر و کارگردان گفت: هرچه 
امکانات و اجراها گســترده تر باشد، احتمال اینکه 
کارهای خوبی از آن ها بیرون آید بیشتر است. در 
محدوده تئاتر کودک و نوجوان این احتمال کمتر 
و تنگ تر اســت زیرا گستره مناسبی ندارد و دایره 
آن کوچک اســت. او با بیــان اینکه حمایت هایی 
هم در نظر گرفته شده اما کافی نیست و باید فکر 
اساسی تری شود، افزود: نباید نقش مدیران دولتی 

را با یکی از انجمن های خانه تئاتر یکی دانست.

حمایت  از تئاترکودک کافی نیست 

چهره - خبر
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خط پليس

توضيح پليس 
درباره تيراندازى هاى اخير مشهد و نيشابور

خط قرمز- كاهانى مقدم: رئيس پليس خراســان رضــوى دلايل 3 مورد 
تيراندازى در شهرهاى مشهد و نيشابور طى چند روز گذشته را تشريح كرد.

ســردار بهمن اميرى مقدم در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار داشت: تيراندازى 
در خيابان هاى گلريز و رسالت مشهد و همچنين شهر خرو نيشابور به منظور 

دستگيرى سه مجرم سابقه دار رخ داده است.
وى در تشريح اين عمليات ها گفت: ساعت 12/20 ظهر يكشنبه مأموران تيم 
گشت كلانترى 15 خروين نيشابور به موتورسوارى كه جعبه بزرگى را حمل 

مى كرد، مشكوك شده و به راننده آن فرمان ايست دادند.
وى افزود: راننده موتورسيكلت اما تغيير مسير داده و با رها كردن جعبه بزرگ 
به سرعت از محل متوارى شد كه مأموران با ملاحظات امنيتى، موتورسيكلت 
را تعقيب كرده و پس از طى مسافتى تعقيب و گريز با رعايت قانون بكارگيرى 
اسلحه اقدام به تيراندازى هوايى كرده و در نتيجه راننده موتورسيكلت ناچار به 
توقف شــد. رئيس پليس خراسان رضوى گفت: در بازرسى از داخل جعبه 32 
كيلوگرم گيلاس كه موتورســوار از باغ هاى رودخانه كوچك شهر خرو سرقت 
كرده بود، كشــف شد و متهم كه داراى ســابقه سرقت مى باشد پس از انجام 

تحقيقات تكميلى در اختيار مراجع قضايى قرار گرفت.
وى در ادامه درخصوص تيراندازى عصر روز يكشــنبه در خيابان گلريز مشهد 
توضيح داد: ساكنان اين خيابان ساعت 19 و 22 دقيقه يكشنبه صداى تيراندازى 
شــنيدند كه اين تيراندازى از سوى تيم هاى مركز عمليات ويژه پليس امنيت 
عمومى استان و در اجراى دستور داديار شعبه 222 دادسراى عمومى ناحيه 2 
مشهد براى دستگيرى يكى از افراد شرور و اخلالگران نظم و آسايش شهروندان 
بود. سردار اميرى مقدم خاطرنشان كرد: متهم كه با حضور پليس در يك قدمى 
خود احســاس خطر مى كرد، با خودروى پرايد از محل متوارى شد و مأموران 
پليس اقدام به تيراندازى هوايى كرده و پس از طى مســافتى كوتاه در تعقيب 
و گريز اين متهم را به دام انداختند. وى همچنين در توضيح تيراندازى ساعت 
يك و 39 دقيقه بامداد ديروز در خيابان رســالت مشهد اظهار داشت: مأموران 
كلانترى رسالت مشهد با اجراى طرح مبارزه با سرقت و كنترل و مراقبت هاى 
نامحسوس، يكى از عاملان اصلى سرقت وسايل و قطعات خودروهاى سوارى را 
در حالى كه قصد دستبرد به يك خودروى وانت پيكان داشت شناسايى كردند. 
اين متهم كه از سارقان ســابقه دار و حرفه اى است با يك خودروى پژو پارس 
سرقتى و بدون توجه به دستور ايست پليس از محل متوارى شد كه مأموران با 
استفاده از قانون بكارگيرى سلاح اقدام به تيراندازى و خودروى پژو را در خيابان 
رســالت 26 متوقف كردند. وى گفت: اين متهم شرور سپس از خودرو پياده 
شده و با تهديد چاقو قصد مقاومت و حمله به مأموران انتظامى را داشت كه با 

تيراندازى پليس از ناحيه مچ پا زخمى و به مركز درمانى انتقال يافت.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز: معاون مبارزه با جعــل و كلاهبردارى پليس 
آگاهــى نيروى انتظامى گفت: اعضــاى باندى كه به بهانه 
فروش غرفه هاى نمايشــگاهى با جعل اوراق، از شهروندان 
كلاهبردارى كرده بودند توســط كارآگاهان پليس تهران 

بزرگ دستگير شدند.
ســرهنگ محمدرضا اكبــرى، افزود: با دســتور قضايى، 
پرونده اى تحت عنوان كلاهبردارى به پليس آگاهى تهران 
بزرگ ارجاع شد كه كارآگاهان رسيدگى به اين پرونده را در 

دستور كار خود قرار دادند.
وى با بيان اينكه شاكيان اين پرونده حدود 10 نفر بودند، 
افزود: در بررســى مقدماتى مشخص شد مال باختگان در 
زمينــه برگزارى نمايشــگاه هاى صنايع دســتى و غذايى 
ســنتى و محلى فعاليت دارند كه از طريق دوستان خود و 
شبكه هاى اجتماعى با شخصى كه صاحب شركتى بنام بود، 

آشنا مى شوند. 
سرهنگ اكبرى گفت: شــكات با اعتماد به وى و اسناد و 
مدارك ارائه شده توسط اين شخص كه نشان دهنده مجوز 
برگزارى نمايشــگاه بود، اقدام به عقد قرارداد جهت اجاره 

غرفه مى كنند.

وى با اشــاره به اينكه هر يك از شكات بر اساس تعداد 
غرفه و متــراژ آن ها، مبالغى از 3 تــا 30 ميليون ريال 
به حســاب وى واريز مى كنند، تصريح كرد: پس از فرا 
رسيدن تاريخ مقرر، عدم برگزارى نمايشگاه و پاسخگو 
نبــودن متهم به تماس ها، مال باختگان ضمن مراجعه 
متعدد به آدرس، متوجه عدم حضور و متوارى شدن وى 

مى شوند.
معاون مبارزه با جعل و كلاهبردارى پليس آگاهى ناجا گفت: 

كارآگاهان تهران بزرگ با انجام تحقيقات ميدانى محسوس 
و نامحســوس، محل هاى تردد متهم در چند نقطه از شهر 
تهران را شناسايى كردند كه مشخص شد متهم به صورت 
پوششــى در زمينه فروش سرويس خواب كودك فعاليت 

مى كند.
وى بــا بيان اينكه پس از شناســايى مخفيگاه متهم، وى 
طى يك عمليات غافلگيرانه دســتگير شــد، گفت: متهم 
در تحقيقات پليســى معترف شد مجوزهاى كلاهبردارى 
از غرفه هاى نمايشــگاه را از فردى اخذ كرده اســت؛ پس 
از اعترافات متهم، همدســت وى توسط كارآگاهان پليس 
دستگير و در بازرسى از مخفيگاهش مقاديرى اوراق جعلى، 
قراردادهاى نمايشگاه و تعدادى مهرهاى مختلف، پايه مهر و 

دو دستگاه رايانه كشف شد.
معــاون مبارزه با جعل و كلاهبردارى پليس آگاهى ناجا با 
بيان اينكه متهمان با قرار صادره روانه زندان شدند، گفت: 
اعتماد بى جا به اشــخاصى كه هيــچ اطلاعاتى در مورد 
پيشينه آن ها نداريم و همچنين انعقاد قرارداد بدون استعلام 
شــركت مربوطه از مبادى ذيربط، سبب اينگونه آسيب ها 

مى شود كه گاهى جبران ناپذير است.

فروش غرفه هاى خيالى نمايشگاه، روش جديد كلاهبردارى در تهران!
نجات نوزاد از شكنجه گاه

با شكايت مادربزرگ
با  قرمز:  خط 
دادگاه،  حكــم 
ســتى  پر سر
موقــت كودك 
ســه ماهه زوج 
معتاد كه هدف 
ى  شــكنجه ها
آور  وحشــت 

والدينش قرار گرفته بود به بهزيستى سپرده شد.
محمدحسين صادقى دادستان عمومى و انقلاب مركز 
اســتان كرمانشــاه گفت: «اين پرونده  كودك آزارى با 
شكايت مادربزرگ دخترك سه ماهه در دست بررسى 
قرار گرفت تا اينكه در بررسى ها مشخص شد اين كودك 
به دليل اعتياد شديد والدينش به «شيشه» بارها با سيگار 
وآهن داغ ســوزانده شده و آثار سوختگى شديد و زخم 
در همه بدنش به چشم مى خورد.» بلافاصله پس از اين 
شــكايت، پدر دختربچه به دادسرا احضار شد و با تأييد 
ســوزاندن فرزندش از نواحى گوش، بازو، سينه و پاها با 
آتش سيگار و وسايل استعمال مواد مخدر گفت: «خودم 
و همسرم به شيشه معتاد هستيم. من يك بار دخترم را به 
خاطرگريه هايش زير آب داغ گرفتم، ولى سوختگى هاى 
ديگر كار همسرم است.»با اين اعتراف سياه، مادر كودك 
نيزپس از بازداشــت تحت بازجويى قرار گرفت و پس 
ازاعتراف هايش، كودك مصدوم پس از درمان هاى لازم 
به بهزيســتى انتقال يافت تا پس از تحقيقات تكميلى 

درباره اش تصميم گرفته شود.

مرگ بازيكن كريكت چابهار 
به خاطر برق گرفتگى 

 خط قرمز: برق جان بازيكن كريكت كنارك چابهار را 
گرفت. مراد جــدگال بازيكن كريكت كنارك در زمين 
كريكــت چابهار جان باخت. بلوچ رئيــس اداره ورزش 
و جوانان چابهار گفت: اين بازيكن حين مســابقه و در 
حاليكه براى نوشــيدن آب به كنار زميــن رفته بود با 
گرفتن ميله آهنى كه داراى اتصالى برق بود دچار برق 
 گرفتگى شد و در مسير انتقال به بيمارستان درگذشت. 
بلوچ افزود: نورافكن زمين كريكت چابهار به علت شرجى 
بودن هوا در برق دار شدن فنس و ميله هاى كنار زمين 
مؤثر بوده اســت. وى گفت: هواى گرم و شرجى چابهار 
باعث مى شود ورزشكاران در شب، تمرينات و مسابقات 
خــود را برگزار كنند و از ســوى ديگر نبــود امكانات 
و ورزشــگاه هاى استاندارد سبب مى شــود تا بصورت 
خودجوش به زمين هاى خاكى حاشيه شهر بروند و در 
تاريكى و يا در حاشيه تيرهاى چراغ برق كه خطر برق 

گرفتگى دارد ورزش كنند.

خط خبر

با 
دادگاه،  حكــم 
ســتى  پر سر
موقــت كودك 
ســه ماهه زوج 
معتاد كه هدف 
ى  شــكنجه ها
آور  وحشــت 

خط قرمز: گردانندگان 30 باند گانگســتر در پايتخت در شــبيخون پليس زمينگير شدند. 
فرمانده انتظامى تهران بااعلام اينكه بااجراى طرح امنيت محله محور از يكشنبه تا قبل از ظهر 
دوشنبه، 30 باندبزرگ سرقت و سرقت مسلحانه و كيف قاپى شناسايى شده اند، افزود: طرح 
پليس همچنان ادامه دارد. سردار حسين ساجدى نيا در حاشيه اجراى طرح برخورد با سارقان 
سابقه دار گفت: از بعدازظهر يكشنبه تا پيش از ظهر دوشنبه با اجراى طرح امنيت محله محور 
و رصد سارقان سابقه دارى كه بعد از گذران دوران محكوميت بار ديگر جذب باندهاى تبهكارى 
شده اند مأموران پليس آگاهى موفق به شناسايى 30 باند در قالب 145 سارق سابقه دار شدند 
كه اقدام به ســرقت، سرقت مسلحانه، كيف قاپى و زورگيرى در سطح شهر تهران مى كردند. 
وى با اشاره به اينكه بيش از 60 درصد از افراد دستگير شده در اين طرح از متهمان سابقه دار 
است افزود: در جريان اجراى اين طرح، كارآگاهان موفق شدند دو باند سرقت مسلحانه را كه 
يكى از باندها اقدام به سرقت نموده و باند ديگر قصد انجام سرقت مسلحانه از يك مغازه فرش 
فروشــى را داشت، شناسايى و دستگير كنند. فرمانده انتظامى تهران بزرگ با اشاره به اينكه 
طرح هاى امنيت محله محور در ســطح شهر تهران و همه محله ها اجرا مى شود و ادامه دارد، 
اظهار داشت: با توجه به تعطيلى مدارس و همچنين تعطيلات تابستانى، سعى من و همكارانم 
در پليس آگاهى افزايش گشــت ها بويژه در تفرج گاه ها و پارك ها است. ساجدى نيا با اعلام 
اينكه طرح امنيت محله محور به هيچ وجه تعطيل بردار نيســت تأكيد كرد: در كنار اجراى 
طرح شناسايى سارقان سابقه دار بحث شناسايى اراذل و اوباش كه باعث ايجاد مزاحمت براى 
نواميس مى شوند نيز در حال اجراست و اميدواريم با همكارى مردم و اعلام محل هاى حضور 
اراذل و اوباش نسبت به دستگيرى و شناسايى اين افراد نيز اقدام كنيم. وى با اشاره به اينكه 40 
درصد از متهمان دستگير شده در اجراى طرح شب گذشته در حاشيه تهران و شهرستان هاى 
اطراف شناسايى و دستگير شده اند افزود: 60 درصد از متهمان ساكن و اهل تهران بودند كه 

اين افراد در رصدهاى اطلاعاتى همكارانم در سطح شهر تهران شناسايى و دستگير شده اند.

و  دادســتان عمومى   خط قرمز: 
انقلاب قم گفت: دستگاه قضايى با 
متهمان حادثه غرق شدن كودك 
8 ساله برخورد قاطعانه داشت و در 
اين راستا 2 تن از متهمان بازداشت 

و روانه زندان شدند. 
مهدى كاهه با اعلام اين خبر افزود: 
مجموعه استخرى كه كودك در آن 
غرق شده پلمب شــده و جزئيات 
بيشتر اين حادثه در دست بررسى 

است. وى خاطرنشان كرد: در تاريخ 21 خردادماه جارى، كودك 8 ساله اى به نام «محمد 
صادق. ع» در كلاس هاى آموزش شــنا در مجموعه استخرهاى شهر قم واقع در منطقه 
پرديسان، بر اثر كوتاهى و بى مبالاتى مربى و نجات غريق، دچار غرق شدگى مى شود كه 
اين كودك پس از انتقال به بيمارستان به كما مى رود، متأسفانه اقدامات پزشكى نتيجه اى 

دربر نداشت و كودك مذكور پس از چند روز فوت مى كند. 
دادســتان قم در بخش ديگرى از ســخنان خود بيان كرد: 9 تن از متهمان مربوط به 
پرونده نزاع دسته جمعى خانوادگى در منطقه قلعه كامكار قم بازداشت شدند. كاهه افزود: 
تحقيقات براى مشخص شدن ابعاد كلى و نهايى اين پرونده ادامه دارد و اكنون آرامش به 

منطقه مذكور بازگشته است.
در جريان درگيرى خيابان 16 مترى شهيد غفارى كه در تاريخ 21 خردادماه جارى ميان 
2 همســايه با سلاح سرد رخ داد، يك تن فوت كرد و پنج تن مصدوم شدند كه يكى از 

مصدومان به دليل شدت جراحات به تهران منتقل شده است.

متهمان غرق شدن كودك 8 ساله در استخر بازداشت شدندشبيخون پليس به 30 باند گانگستر تهران 
دادســتان عمومى و 
انقلاب قم گفت: دستگاه قضايى با 
متهمان حادثه غرق شدن كودك 
 ساله برخورد قاطعانه داشت و در 
 تن از متهمان بازداشت 

مهدى كاهه با اعلام اين خبر افزود: 
مجموعه استخرى كه كودك در آن 
غرق شده پلمب شــده و جزئيات 
بيشتر اين حادثه در دست بررسى 



خط بين الملل

كشته شدن دختر 18 ساله در پارك آبى 
 خط قرمز: پليس پيرو كشــف جسد يك دختر 18 ســاله در يك پارك آبى 
تحقيقات خود را پيرامون يك پرونده قتل آغاز كرد.  جسد «الن هيگينبوتوم» 18 
ساله، 6 ساعت بعد از گزارش ناپديد شدنش در يك پارك آبى در منچستر توسط 
پليس كشف شد. آثار جراحت روى گردن قربانى حاكى از حمله وحشيانه قبل 
از مرگ قربانى است. خانواده هيگينبوتوم هنگامى كه دخترشان از كالج بموقع 
به خانه برنمى گردد و چون عادت به رفتن جايى بدون اجازه نداشته است ناپديد 
شدن وى را به پليس اطلاع مى دهند. 6 ساعت بعد از تحقيقات پليس جسد اين 
جوان در يك پارك آبى پيدا شد. جسد براى كالبدشكافى و تعيين علت دقيق 
مرگ به پزشكى قانونى انتقال داده شد. يكى از مقامات پليس در پاسخ سوال يكى 
از خبرنگاران مبنى بر تجاوز به قربانى گفت: اين احتمال نيز وجود دارد چراكه آثار 
زخم هاى روى گردن الن نشان مى دهد قبل از مرگ مورد حمله قرار گرفته است، 

اما تا ارائه گزارش پزشكى قانونى نمى توان بطور قطع اظهارنظر كرد. 

فرار 4 زندانى از جزيره بالى با حفر تونل 
خط قرمز: چهار زندانى خارجى با حفر تونل از زندانى در جزيره بالى اندونزى 
فــرار كردند.  فرار جمعى زندانيان از زندان هاى اندونزى و فيليپين زياد اتفاق 
مى افتد، اما اين براى نخســتين بار در اندونزى است كه چهار زندانى خارجى 
با حفر مشــترك تونل متوارى مى شوند. شبكه خبر آسيا روز دوشنبه به نقل 
از رئيس زندان، اعلام كرد چهار زندانى خارجى از زندان «كروبوكان» در جزيره 
پررفت و آمد بالى اندونزى با اســتفاده از يك تونل فرار كرده اند. وى زندانيان 
را از شــهروندان استراليا، بلغارستان، هند و مالزى اعلام كرد. اين چهار زندانى 
خارجى تونلى حدود 12 مترى حفر كردند و رئيس زندان گمان مى كند حفر 
تونل دســتكم يك هفته زمان برده است. پليس اندونزى جستجو براى يافتن 

اين مردان فرارى را كه پيش بينى مى شود هنوز هم در بالى باشند، آغاز كرد.

جزئيات قتل وحشيانه 2 جوان 
در توطئه كثيف 3 انتقامجو 

 خــط قرمز: پليس مونتگومرى در آمريكا 3 نوجوان را به جرم قتل دو جوان 
ديگر در اين شهر دستگير كرد.  متهم اصلى پرونده  «راجر گارسيا» با همدستى 
دو دوســت خود به نام هاى «آدى» 17 ســاله و « آرتم» 18 ساله دو جوان را به 

قصد انتقام و سرقت به قتل رسانده اند.
بنا بر گزارش هاى پليس قربانيان در مريلند كشته و اجسادشان رها شده است.

«جورج توماس » از پليس منطقه در كنفرانس خبرى گفت: «هر ســه نوجوان 
مرتكب قتل عمد شــده اند و براى كشتن جوانان از قبل برنامه ريزى كرده اند. 
حمله به قربانيان به قصد انتقام و تلافى و ســرقت صورت گرفته است. به نظر 
مى رسد در سرقتى مشابه از سوى قربانيان نامزد يكى از قاتلان به اشتباه كشته 

شده و اين سه تن به قصد انتقام دست به قتل زده اند.»
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30 فقره سرقت در كارنامه 
سارقان حرفه اى شب رو

خط قرمز: اعضاى يك باند حرفه اى دســتبرد به منازل 
مسكونى در مشــهد تاكنون به 30 فقره سرقت اعتراف 

كرده اند.

فرمانده انتظامى مشهد با اعلام اين خبر گفت: از چندى 
قبل بــا دريافت گزارش هايى مبنى بر ســرقت از منازل 
مسكونى در مناطق شمالى و شرق شهر مشهد، تحقيقات 
پليسى آغاز شد. سرهنگ محمد بوستانى افزود: طرح ويژه 
مبارزه با سرقت هاى شبانه در دستوركار سركلانترى شمال 
و شرق مشهد قرار گرفت و تيم هاى دايره آگاهى كلانترى 
رسالت در اين مأموريت ضربتى با گشت هاى نامحسوس، 
مرد جوانى را با همدســتى يكى از شــهروندان دستگير 
كردند. فرمانده انتظامى مشــهد گفت: بررسى هاى اوليه 
با توجه به ســرنخ هاى موجود نشان مى داد كه اين سارق 
حرفه اى از اعضاى باند سرقت هاى سريالى منازل مسكونى 
است. وى اظهار داشت: اين سارق شب رو در آخرين سرقت 
وارد يك منزل مسكونى شــده و از بالاى سر صاحبخانه 
گوشــى تلفن همراه و وجوه نقد را نيــز از داخل جيب 
لباس هاى او ســرقت كرده و در حال خروج از خانه بوده 

كه مالباخته متوجه حضور فرد غريبه در خانه مى شود.
ســرهنگ بوســتانى افزود: در بازرسى اوليه از متهم سه 
دستگاه گوشى تلفن همراه، دو ميليون تومان وجه نقد و 

ديگر مدارك سرقتى از منزل مالباخته كشف شد.
وى خاطرنشان كرد: متهم در تحقيقات بعدى پرونده ناچار 
به معرفى اعضاى باند شد و دو همدست خود را به پليس 
معرفى كرد. مأموران انتظامى اين دو عضو ديگر باند را نيز 

در اقدامى غافلگيرانه دستگير كردند.
سرهنگ بوســتانى گفت: سه متهم پرونده كه 24 و 25 
ســاله بوده و داراى سابقه كيفرى و اعتياد به موادمخدر 
هستند در بازجويى هاى به عمل آمده تاكنون به 30 فقره 
ســرقت طلا، وجوه نقد، گوشى هاى تلفن همراه و ديگر 
وســايل و مدارك شناســايى از منازل مسكونى اعتراف 
كرده و 15 تن از مالباختگان اين پرونده مورد شناسايى 
قرار گرفته اند. وى اظهار داشت: سارقان همچنين اعتراف 
كردند در چند سرقت به بهانه پرسيدن آدرس، شهروندان 
را متوقف كرده و با تهديد چاقو و حتى ضرب و شــتم به 
وسيله شيشه نوشابه اقدام به زورگيرى كرده اند. اعضاى 
باند براى ســير مراحل قانونــى پرونده به مراجع قضائى 

معرفى شدند.

خط حادثه
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خط قرمز: زن جوانى كه با همدستى ناپدرى اش متهم 

به آدم ربايى و ضرب و شتم مرد طلافروش است در اولين 

جلسه بازپرسى ادعا كرد مرد طلا فروش با پاى خودش به 
خانه او آمده و آدم ربايى كذب است.

شاكى اين پرونده به نام شاهين نيز كه در دادسرا حضور 

داشت در اظهاراتش به ســجاد منافى آذر؛ بازپرس امور 

جنايى تهران گفت: طلافروش هستم و در جنوب شرق 

تهران طلافروشــى دارم، اوايل فرورديــن ماه جارى در 

طلافروشيم با فرزانه آشنا شدم، فرزانه زمانيكه پا در مغازه 

من گذاشت با دخترش نزد من  آمد و سفارش ساخت يك 

دســتبند به من داد كه قرار شد دستبند را برايش آماده 

كنم؛ در همين حين و زمانيكه فرزانه در مغازه من رفت و 

آمد داشت گفت شوهر ندارد و فرزند يتيم دارد كه من نيز 
سعى كردم با وى آشنا شوم.

وى ادامه داد: يك روز فرزانه با من تماس گرفت، آدرس 

منزل خواهــرش را به من داد و گفت بــراى ديدن وى 

آنجا بروم، زمانيكه به منــزل خواهر فرزانه رفتم ناگهان 

ناپدرى اش با يك نفر ديگر مرا گرفته و كتك زدند، آن ها 

من را خوابانده و از من فيلم و عكس تهيه كرده و تهديد 

كردند، در دستشان ظرف اسيد بود و از من خواستند كه 

پول به آن ها دهم و گفتند در صورتيكه پول تهيه نكنم به 
رويم اسيد مى پاشند.

شاهين افزود: من در همين حين با آن ها درگير شدم و 

آن ها به صورتم اسپرى اشك آور پاشيدند كه بينايى من تا 

حدى مختل شد، سپس با يكى از دوستانم تماس گرفته 

و از وى خواســتم پول به حساب ناپدرى فرزانه بريزد كه 

دوســتم يك ميليون تومان پول به حسابش واريز كرد، 

ناپدرى فرزانه و دوستش يك ميليون تومان پولى كه در 

كيفم بود به همراه رسيد و 50 ميليون تومان سفته را از 

من گرفتند، مرا كتك زدند، ســپس ناپدرى فرزانه مرا تا 

سر كوچه برد و گفت از اينجا به بعد را خودم بايد تنهايى 

بروم، در آن لحظات چشمانم خوب نمى ديد و بعد با پليس 
تماس گرفتم.

اظهارات شــاكى پرونده در حالى مطرح شد كه فرزانه و 

ناپدرى اش منكر ربايش و اظهارات مرد طلافروش شدند.

فرزانه در اظهاراتش به بازپرس امور جنايى تهران گفت: 

من نه دزد و نه كلاهبردار هســتم، مرد طلافروش با پاى 

خودش به منزل خواهرم آمد و ناپدرى ام نيز گناهى ندارد، 

من تنها يك ميليون تومان از شــاهين گرفتم و ســاير 
حرفهاى وى دروغ است.

ناپــدرى فرزانه نيز در اظهاراتش به بازپرس گفت: حدود 

15سال است كه مشغول فعاليت در بخش مسكن و خريد 

و فروش ملك هستم و همه مرا در محله مى شناسند من 

زمانى كه متوجه شدم شاهين نيت بدى دارد فقط چند 

ضربه به صورت او زدم و اصلاً بحث اسيدپاشى و آدم ربايى 
در كار نبود.

ســرانجام سجاد منافى آذر؛ بازپرس شعبه سوم دادسراى 

امــور جنايى تهران متهمان را بــراى ادامه تحقيقات در 

اختيار اداره آگاهى قرار داد و بررســى ها در رابطه با اين 
پرونده ادامه دارد.

نقشه هولناك زن جوان و ناپدرى اش براى تلكه كردن طلا فروش 

قاتلان دخترجوان را 200 ميليون پول نجات داد

خط قرمز: دو مرد جوان كه دختر جوانى را ربوده و پس
          از قتل، جســدش را به آتش كشيده بودند پس 
از محاكمه به قصاص محكوم شــدند. اما محكومان در 
حالى كه يك قدم با چوبه دار فاصله داشــتند، هريك با 
پرداخت يكصد ميليون تومان به خانواده دختر از اعدام 
نجات يافتند.  عصر روز نهم تير ســال 88، پدر و مادر 
دختر جوان به كلانترى پاكدشت خبر دادند كه دختر 
23 ساله شان صبح زود از خانه خارج شده و ديگر خبرى 
از او ندارنــد. در پى ناپديد شــدن مرموز دختر جوان، 
كارآگاهان به تحقيق در اين باره پرداختند تا اينكه برادر 
دختر گمشده در بازجويى ها به پليس گفت كه خواهرش 
با دو پسر به  نام هاى محسن و مجيد ارتباط داشته است.
بدين  ترتيب كارآگاهان هر دو جوان را دســتگير كردند 
تا اينكه مجيد در بازجويى لب به سخن گشود و گفت: 
«چند ماهى بود كه با نسرين آشنا شده بودم. البته ارتباط 
ما بيشــتر تلفنى بود. چند بار از او تقاضاى دوســتى و 
ازدواج كردم اما گفت كه يك دوست به نام محسن دارد و 
مى خواهد با او ازدواج كند. تا اينكه چند روز بعد محسن 
با من تماس گرفت و گفت به هيچ عنوان قصد ازدواج با او 
را ندارد و مى خواهد اين دختر را از خودش دور كند. بعد 
هم از من خواست با اجراى نقشه اى كارى كنيم كه ديگر 

ايــن دختر با او تماس نگيرد. صبح روز بعد در تماس 
تلفنى از نســرين خواستيم با هم براى گردش به بيرون 
برويم. او را ســوار ماشــين كرديم و به حوالى پاكدشت 
رفتيم. بعد هم من از ماشــين پياده شــدم و در اطراف 
تپه هاى كنار جاده نگهبانى دادم تا محســن با نسرين 
صحبت كند. پس از چند دقيقه متوجه شدم كه آن دو 
با هم درگير شده اند. وقتى از تپه ها پايين آمدم ديدم كه 
محسن با مشت چند ضربه به نسرين زد و با سنگى كه در 
دست داشت به سرش كوبيد. بعد هم جسد اين دختر را 
براى اينكه كسى پيدا نكند سوزانديم اما قبل از سوزاندن 
جسد نسرين گوشواره هايش را برداشتم كه بعد به نامزدم 
هديه دادم. با اعتراف هولناك اين جوان، محسن نيز تحت 
بازجويى قرار گرفت و او هم به شرح ماجرا پرداخت. بعد 
هــم كارآگاهان را به محل جنايت بردنــد و مأموران با 
استخوان هاى جسد دختر جوان روبه رو شدند. سرانجام 
اين دو جوان محاكمه شده و به اتهام قتل عمد و جنايت 
بر ميت به قصاص محكوم شدند. اين حكم توسط قضات 
ديوان عالى كشــور نيز تأييد شد. اما با گذشت حدود 8 
سال از جنايت هولناك، هر دو محكوم به مرگ با جلب 
رضايــت اولياى دم (پدر و مادر مقتول) و پرداخت 200 

ميليون تومان ديه از اعدام گريختند. 

پشيمانى پسرى كه 
در حال مستى قاتل شد

خط قرمز: پســر مست كه در دعوا با پسر همسايه وى را 
كشته بود پاى ميز محاكمه ايستاد و اشك پشيمانى ريخت.  
به گزارش گروه حوادث خط قرمز، شــامگاه ســى و يكم 
خرداد 95 يك پسر 30 ساله به نام پدرام در جدال خيابانى 
در شهررى كشته شد. پليس به بررسى پرداخت و دريافت 
پدرام در درگيرى برادرش با پســر همسايه به نام مهران 
جان سپرده است. به اين ترتيب مهران 25ساله بازداشت 
شــد وبه قتل اعتراف كرد. وى گفت در دعوا با برادر پدرام 
ناخواسته دست به قتل زده است. وى ديروزدر شعبه دهم 
دادگاه كيفرى يك استان تهران به رياست قاضى محمدباقر 
قربان زاده و با حضور يك مستشار پاى ميز محاكمه ايستاد. 
در ابتداى اين جلسه پدر و مادر قربانى تقاضاى قصاص را 
مطرح كردند. ســپس متهم به دفاع پرداخت و گفت: آن 
شب مســت بودم و حال طبيعى نداشتم كه از خانه مان 
بيــرون رفتم. همان موقع برادر پدرام از خانه بيرون آمد و 
به من اعتراض كرد. من با او درگير شــده بودم كه پدرام 
سر رســيد. او قصد ميانجيگرى داشت كه من با چاقويى 
كه در دست داشــتم او را هل دادم. اما باور كنيد متوجه 
نشدم چاقو به پهلوى او فرو رفته است. همان موقع به خانه 
برگشتم و ساعتى بعد به جرم قتل بازداشت شدم. وى ادامه 
داد: مى دانم اشتباه كرده ام و اين پشيمانى بى فايده است.



طلب مظلومی، سوبله چوبله شد

فرهاد مجیدی در صف طلبکاران میلیاردی استقلال
 فوتبال  سینا حسینی  از شــرایط و مستندات موجود 
پیداست که استقلالی ها بر خلاف ادعای مدیران مجموعه خود 
مطالبات معوقه و بدهی های خود را به بدهکاران شان پرداخت 
نکردند، در این میان نام ســه نفر به عنوان طلبکاران میلیاردی 

استقلال بیشتر از سایر به چشم می خورد. 
* پرویز سوبله چوبله!

نخستین فردی که باشگاه استقلال نزدیک به یک میلیارد 
به او بدهــکار اســت،پرویز مظلومی نام دارد، ســرمربی 
ســال های اخیر اســتقلال تاکنون برای وصول مطالبات 
معوقه اش از باشگاه بارها به سراغ مدیران این باشگاه رفته 
است تا شاید آنها نســبت به پرداخت این مبلغ اقدام کنند 
اما هر بار که مظلومی برای وصول مطالبات خود وارد عمل 
شد مدیران استقلال از تاکتیک وعده برای آرام نگه داشتن 
او استفاده کردند اما حالا که استقلال برای خرید بازیکنان 
خود ریخت و پاش می کند و قراردادهای میلیاردی منعقد 
می کند او نیز تصمیم گرفته اســت بــرای وصول طلبش 

از باشگاه استقلال دست به شــکایت بزند تا شاید پس از 
مدت ها بتواند مبلغ قرارداد مدنظر خود را وصول کندو او 
در تازه ترین اظهارنظر خود اعلام کرده قطعا از اســتقلال 

شکایت خواهد کرد.

*آقای کاپیتان!
دومین نفری که در زمره طلبکاران میلیاردی به شمار می رود، 
فرهاد مجیدی کاپیتان با سابقه استقلال است. فرهاد مجیدی 
هنوز به صورت کامل با باشگاه استقلال تسویه حساب نکرده 
است و نزدیک به یک میلیارد از باشگاه استقلال طلبکار است 
اما مدیران باشگاه اســتقلال به دلیل این که وی برای وصول 
مطالباتش اقدامی نکرده است برای پرداخت این مبلغ هیچ 
حرکتی انجام نداده اند. امــا از آنجا که مجیدی در تازه ترین 
اظهارنظر خود به شدت از عملکرد تیم مدیریتی فعلی باشگاه 
انتقاد کرده و مدیریت فعلی را ناکارآمد توصیف کرده است به 
نظر می آید او هم به زودی برای وصول طلب خود دست به کار 
شود تا دردسرهای این مجموعه برای تامین بدهی طلبکاران 

خود با چالشی جدیدی رو به رو شود.
* مگویان دردسر ساز جدید!

سومین طلبکار میلیاردی باشگاه استقلال بازیکن ارمنی سه 
فصل گذشته استقلال اســت. این بازیکن ارمنی در جریان 

سال های حضورش در باشگاه اســتقلال مطالبات معوقه ای 
دارد که سر جمع آنها به گفته ادموند اختر به بالای یک میلیارد 
رسیده است .اما مسئولان باشــگاه به دلیل بی پولی قدرت 
پرداخت آن را ندارند از این رو به وی اعلام کردند باید کمی 
منتظر بماند.اگر استقلالی ها او را از فهرست خود خارج کنند 
و پولی به وی پرداخت نکنند او دست به دامن فیفا می شود تا 
به این شکل مطالبات خود را وصول کند. قطعا اگر این اتفاق 
رخ دهد ممکن است دوباره ماجرای عادل شیحی و محرومیت 
استقلال از نقل و انتقالات زمستانی تکرار شود چون استقلالی 
ها وعده داده بودند که دیگر شــاکی جدیدی بابت بدهکاری  
به فیفا مراجعه نکند اما انگار بی پولی اســتقلال دوباره پای 

بازیکنان این باشگاه را به فیفا باز خواهد کرد.

مدیرکل ورزش و جوانان خراسان 
رضوی:ثامن مشکلی ندارد

فارس: صبوریان، مدیرکل ورزش و جوانان خراسان رضوی در پاسخ 
به ســوالی مبنی بر اینکه چرا ورزشــگاه ثامن الائمه)ع( مشهد زیر 
کشت نرفت؟ گفت: قرار نبود  ورزشگاه ثامن الائمه )ع( مشهد به زیر 
کشت برود، بلکه قرار بود تا زه کشی و سیستم گرمایشی  زیر چمن را 

بازسازی کنیم که این موضوع محقق نشد.
وی ادامه داد: بر اســاس اولویت ما چمن ورزشــگاه ثامن الائمه)ع( 
مشکلی ندارد و مهم ترین مشکل این ورزشگاه اسکوربرد این مجموعه 
است که ما هم تلاش داریم تا این مشکل را هر چه سریعتر رفع کنیم.

وی ادامه داد: ما نمی توانیم فقط به یک استادیوم اکتفا کنیم و برای 
همین رایزنی خود را برای استفاده از ورزشــگاه امام رضا )ع( انجام 
دادیم، دوســتان ما در تربیت بدنی آستان قدس رضوی هم آمادگی 
خود را برای برگزاری بازی های لیگ برتر در این ورزشگاه انجام دادند، 

اما هنوز نتیجه به صورت دقیق مشخص نشده است.

خانزاده: اولویتم ماندن در سیاه جامگان 
است

تسنیم: محمدرضا خانزاده مدافع سیاه جامگان در خصوص مذاکراتی 
که روز گذشته با مسئولان این تیم مشهدی داشته است، گفت: من 
صحبت هایم را با مسئولان باشگاه و همچنین اکبر میثاقیان انجام دادم 
و این مذاکرات خوب بود. فکر می کنم امروز یا فردا تصمیم نهایی را 
بگیرم و فکر نمی کنم در حال حاضر مشکل خاصی وجود داشته باشد.

وی در ادامه همچنین تصریح کرد: ما در مورد مسائل مالی و طلبی که 
مربوط به فصل گذشته است صحبت کردیم و در این زمینه حرف های 
مثبتی زده شــد. من چند پیشــنهاد هم دارم، اما اولویتم ماندن در 

سیاه جامگان است.

پرسپولیسی ها از امروز استارت 
می زنند

ورزش: برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم پرسپولیس که بعد از صعود 
این تیم به جمع 8 تیم برتر آسیا همراه با دستیارانش و برای سپری 
کردن تعطیلات به کرواسی رفته بود صبح دیروز به تهران بازگشت.
برانکو و مارکو مربی بدنســاز این تیم همراه با هم به تهران آمدند و 
قرار است 2 دستیار دیگر سرمربی پرسپولیس هم تا چند روز دیگر 
راهی تهران شده و در تمرینات شرکت کنند.طبق برنامه اعلام شده 
تمرینات پرسپولیس از فردا در ورزشگاه شهید کاظمی و پشت درهای 

بسته برگزار خواهد شد.

شماره تازه واردهای استقلال
ورزش: بر اساس اخبار واصله از باشگاه استقلال قرار است در فصل 
جدید پیراهن فصل گذشته کاوه رضایی به داریوش شجاعیان برسد و 
این بازیکن شیرازی که از تیم گسترش به استقلال پیوست، با پیراهن 
شــماره ۹ برای این تیم به میدان برود. همچنین حسن بیت سعید 
دیگر خرید جدید آبی ها در فصل جدید با پیراهن شماره ۷ این تیم 
به میدان خواهد رفت. پیراهنی که بعد از بازنشستگی فرهاد مجیدی 
مدتها در بایگانی استقلال بود و نیم فصل نخست فصل گذشته بر تن 
بختیار رحمانی رفت.پیراهن شماره ۱۰ استقلال هم بعد از یکسال 
خاک خوردن در گنجه باشگاه استقلال در غیاب سجاد شهباززاده، 
بار دیگر بر تن این بازیکن خواهد رفت. روزبه چشمی نیز بعد از یک 
فصل دوری از میدان در این فصل با پیراهن شماره ۴ برای استقلال 

به میدان خواهد رفت.

لیگ برتر فوتبال ساحلی
پیروزی پرُ گل پارس جنوبی و شکست 

خانگی ملوان
ورزش: لیگ برتــر فوتبال ســاحلی به هفته پنجم خود رســید و 
دیدارهای این هفته یکشنبه شب برگزار شد. نتایج دیدارهای هفته 

پنجم لیگ برتر فوتبال ساحلی به شرح زیر است:
شهریار ساری 3 - ایفا صفر

شهرداری بندرعباس ۴ - یاران نجف آباد یک
پارس جنوبی 8 - پیام کویر اردکان یک
ملوان بندرگز یک - شهرداری تبریز 3

شاهین خزر رودسر 3 - مقاومت گلساپوش ۴
- تیم شهید جهان نژادیان آبادان در این هفته استراحت داشت.

دلیل غیبت علی کریمی در ضیافت 
رئیس جمهور

قدس آنلاین: ضیافت افطار دکتر حســن روحانی رئیس جمهور با 
ورزشکاران برگزار شد و جمع کثیری از کارشناسان، مدیران، مربیان 
و ورزشکاران در این ضیافت حاضر بودند. در این بین عدم حضور علی 
کریمی، پیشکسوت محبوب پرسپولیســی ها کمی عجیب به نظر 
می رسید. در این باره به نظر می رسد با توجه به اختلاف میان کریمی 
و دایی و حضور شــهریار در ضیافت با رئیس جمهور، کریمی حاضر 
نشد به مراسم برود. کریمی و دایی چندی قبل بر سر مسائل مربوط 
به پرسپولیس جدال رســانه ای تندی نیز با یکدیگر داشتند که این 
موضوع آتش اختلافات آنها را شعله ور کرد. حالا هم به نظر می رسد 
به خاطر اختلاف کهنه، کریمی حاضر به رویارویی با دایی در مراسم 

افطار رئیس جمهور نشده است.
جالب اینکه در مراسم شب گذشــته دایی افطار را بر سر میز رئیس 

جمهور صرف کرد. 

وضعیت مگویان در گرو ماندن یا 
جدایی رابسون

ورزش: سرمربی تیم فوتبال استقلال بعد از مشخص شدن وضعیت 
رابســون جانواریو، در مورد ادامه همکاری با هرایر مگویان تصمیم 
خواهد گرفت. اگر جانواریو حضورش در استقلال قطعی شود، آن وقت 
منصوریان با جدایی مگویان موافقــت خواهد کرد. البته این بازیکن 
برای استقلال شرط گذاشته که طلب های مربوط به چند سال اخیر 
را به صورت نقد می خواهد تا از قرارداد فصل آینده چشم پوشی کند. 
گفتنی اســت که مگویان در حال حاضر با پیشنهاد جدی ذوب آهن 
مواجه است و اگر در استقلال نماند احتمالاً راهی این تیم اصفهانی 

خواهد شد.

ضد حمله

بعد از استعلام از فیفا
استقلال:جپاروف یا برگردد یا از فوتبال 

خداحافظی کند 
مهر: بر اساس ادعای مدیر برنامه های جپاروف ، وی قصد بازگشت به استقلال ندارد و در 
اظهار نظری عنوان داشته که این بازیکن حتی حاضر است به قیمت تمام شدن دوران فوتبال 
حرفه ای خود و خداحافظی با میادین، به استقلال باز نگردد. باشگاه استقلال در واکنش به 
این ادعای عجیب قصد کوتاه آمدن ندارد. استقلالی ها معتقدند که این بازیکن طرف قرارداد 
آن ها بوده و برای فصل بعد نمی تواند بدون مجوزات لازم در تیمی به جز استقلال بازی کند.

آن ها استعلام های لازم را نیز از طریق فدراسیون، از فیفا اخذ کرده اند و حالا با طیب خاطر 
روی مواضع خود نسبت به این بازیکن پافشاری می کنند. تا جایی که در واکنش به ادعای 
خداحافظی جپاروف از فوتبال به جای بازگشت به استقلال، مدعی هستند که این بازیکن 
اگر قصد بازگشت به اســتقلال و یا تعامل به این تیم ندارد، می تواند از همین الان به فکر 

خداحافظی از فوتبال باشد.

جام حذفی با 4 تعویض
کامرانی فر:در اجرای قوانین جدید در لیگ 

تابع فیفا هستیم
فارس: رئیس دپارتمان داوری فدراســیون فوتبال در مورد اینکه قوانین جدید داوری در 
لیگ برتر و جام حذفی ایران اعمال خواهد شد یا نه، گفت: در نهایت ما تابع فیفا هستیم و 
هر قانونی که تصویب شود اجرایی می کنیم اکنون هم در یک سری از قوانین داوری مثل 
تبدیل ضربه غیرمستقیم به مستقیم یا تغییر ضربه غیرمستقیم خطا در محوطه جریمه به 
پنالتی تغییراتی ایجاد شده که آن ها را حتی اجرایی هم کرده ایم. در جام حذفی فصل آینده 
هم طبق قوانین فیفا تیم ها در صورتی که بازی شان به وقت اضافه کشیده شود می توانند یک 
تعویض اضافه داشته باشند و به جای سه تعویض چهار تعویض انجام بدهند.حسن کامرانی 
فر افزود: تغییرات ایجاد شده در داوری فوتبال را به شیوه های مختلف اطلاع رسانی  کرده ایم 

و باز هم این مسئله را به اطلاع باشگاه ها و بازیکنان و هیأت های فوتبال می رسانیم. 14

تلگرامی
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    سیامک کوروشی، مدافع فصل گذشته تیم فوتبال سایپا که قراردادش با 

این تیم به پایان رسیده است در هفدهمین دوره لیگ برتر برای نارنجی پوشان 
تهرانی بازی نخواهد کرد.

    تیم فوتبال ســایپا که در اردوی آمادگی شهرستان سرعین اردبیل به سر 
می برد در نخستین دیدار  تدارکاتی خود در زمین نیر به مصاف تیم امید اردبیل 

رفت  و  موفق شد با 8 گل این تیم را مغلوب کند.
    سهیل حق شناس کاپیتان تیم سپیدرود رشت که همراه با این تیم موفق 
شــد به لیگ برتر صعود کند، قرارداد خود را به عنوان مربی - بازیکن با این تیم 

تمدید کرد.
    ســون هیونگ مین ســتاره تیم ملی کره جنوبی به دلیل مصدومیت در 

دیدار برابر قطر ممکن اســت نتواند تیم   ملی کره جنوبی را در بازی برابر ایران 
همراهی کند.

    با تصمیم مسئولان باشگاه خونه به خونه بابل حســین رحمانی به عنوان 
سرمربی جدید این تیم انتخاب شد.

    رضا مسرورمدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی از صدور مجوز و موافقت 
دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور در خصوص حمایت اسپانسری این سازمان از 

تیم فوتبال ملوان بندرانزلی خبر داد.
   ترکاشوند، معاون اقتصادی باشگاه پرسپولیس درباره شایعه حضور دژاگه 
در پرسپولیس، اظهار کرد: من تا حالا چیزی نشنیده ام و خودم هم این خبر را از 

روزنامه ها فهمیدم. این خبر را تکذیب می کنم.

    معروف، سومین پاسور برتر لیگ جهانی شد و عبادی پور، چهارمین توپگیر.
    ساختمان پک )PERFORMANCE ELITE CENTER ( دیروز 
با حضور مهدی تاج،رئیس فدراسیون فوتبال و  کی روش در مرکز تیم های ملی 

به صورت رسمی افتتاح شد.
    باشگاه بایرن مونیخ با انتشار بیانیه ای شایعات منتشر شده در رسانه ها 
مبنی بر علاقه این تیم برای به خدمت گرفتن کریستیانو رونالدو را تکذیب 

کرد.
    فدراســیون فوتبال عراق و وزارت ورزش این کشور در راستای رفع دائمی 
تعلیق های فیفا دیداری تدارکاتی را در عراق میان اسطوره های فوتبال جهان و 

ستارگان منتخب عراق تدارک دیده است. 

محمدانصاری سفیر 
سلامت معنوی می شود

ورزش: رئیــس کمیتــه پزشــکی 
فدراســیون از حضــور مســئولان 
فدراســیون، هنرمندان، ورزشکاران 
و علاقمندان در پنجــاه و چهارمین 

همایش سلامت و زندگی با موضوع سلامت معنوی خبر داد.
دکتر توحید سیف برقی گفت: در پنجاه و چهارمین همایش سلامت و زندگی با 
موضوع سلامت معنوی که زیرنظر دانشگاه علوم پزشکی تهران، شهرداری تهران 
و فدراسیون فوتبال برگزار می شود، محمد انصاری، بازیکن پرسپولیس و ملی 
پوش کشورمان به عنوان سفیر سلامت معنوی معرفی خواهد شد. همچنین از 

طرف فدراسیون فوتبال تابلو و لوح تقدیری به وی اهدا می شود.

ماجرای بازگشت 
احتمالی سروش

ورزش سه : محمد ترکاشوند معاون 
اقتصادی باشــگاه پرســپولیس در 
رابطه با جدایی سروش رفیعی از این 
تیم گفت: با ایشــان تلفنی صحبت 

کردم، حرف هایی زدیم و قرار شــد طی یکی دو روز آینده با ایشــان قرار 
حضوری داشته باشــیم و به صحبت بپردازیم، من فکر می کنم امیدهایی 
برای بازگشت ایشــان وجود دارد، باید ببینیم چه پیش می آید، حس من 
این را می گوید، در جلســه یکی دو روز آینده صحبت هایی با آقای رفیعی 
می کنیم و بعد نتیجه آن را اعــلام خواهیم کرد، اما باید بگویم هیچ چیزی 

بعید نیست.

حاج صفی جایگزین 
احتمالی ریسوانیس 

در پانیونیوس
ورزش: احسان حاج صفی، ملی پوش 
باشگاه ســپاهان اصفهان دوباره قصد 
لژیونرشــدن دارد و حتی مدعی شد 

ظرف 2 روز آینده تیم جدیدش اعلام می شود.در این میان سایت خبری باشگاه 
پانیونیوس در گزارش نقل و انتقالاتی تیم فوتبال این باشگاه نوشته است: احسان 
حاج صفی، بازیکن آزاد تیم سپاهان اصفهان که قصد بازی در اروپا را دارد شاید 
گزینه جایگزینی ریسوانیس در خط دفاعی پانیونیوس باشد.پانیونیوس فصل 
گذشته کریم انصاری فرد و مسعود شــجاعی را به صورت همزمان در اختیار 

داشت که انصاری فرد در نیم فصل دوم به تیم المپیاکوس پیوست.
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ورزشـــی

حمیدرضاعرب: داریوش شجاعیان، تازه ترین 
خرید استقلال درنقل و انتقالات فصل هفدهم، 
در ازای پرداخت یــک و نیم میلیاردتومان حق 
رضایتنامه به استقلال رفت. بازیکنی که فصل 
پیش عملکرد چشــمگیری هــم در تیمش، 
گسترش فولاد نداشت. آماری که از شجاعیان 
داریم نشان می دهد او درطول یک فصل 2گل به 
ثمر رسانده و 3 پاس گل داده است. این بازیکن 
در یک سال اخیرفقط یک بار در اردوی تیم ملی 
حاضر بود که در تیم ملی هم به کار گرفته نشد.

شاید اگر شجاعیان ملی پوش بود و بازی های 
زیادی را با لباس تیم ملی انجام می داد می شد 
تا حدودی پرداخت این حق رضایتنامه هنگفت 
را توجیه کــرد اما به واقــع مهاجم فصل پیش 
گسترش فولاد تبریز هرگز در حد و اندازه چنین 
مبالغی نبود و باشــگاه اســتقلال در پرداخت 
حق رضایتنامه  این بازیکن اشــتباه بزرگی را 

مرتکب شد. 
پرداخت چنین مبالغی به شــجاعیان نشــان 
می دهــد که مدیــران باشــگاه اســتقلال با 
چشم هایی کاملا بسته و در حالی که پیداست 

عمیقا تحت تاثیر بازارگرمی های شــایع این 
روزها  قرار دارند، به ســراغ گزینه ها رفته اند. 
علاوه بر یک و نیم میلیارد حق رضایتنامه، یک 
میلیاردهم دستمزد برای این بازیکن در نظر 
گرفته شده است ک هزینه های کلی جذب او 
را به دو و نیم میلیارد می رســاند. اگرمدیران 
باشگاه استقلال می خواســتند چنین مبلغی 
را صرف خرید شجاعیان کنند می توانستند با 
پرداخت حقوق معوقه کاوه رضایی و پرداخت 
بخشی از قرارداد فصل آینده همین بازیکن را 
حفظ کنند اما مدیران باشــگاه استقلال هیچ 
توجهی به خواســته های مکرر بازیکن سابق 
خود نداشتند و شــماره ۹ خود را  که کارنامه 
درخشــانی درفصل شــانزدهم از خود برجا 
گذاشته بود را از دست دادند. ازهمه این موارد 
عجیب تر اظهارات مدیرعامل باشگاه استقلال 
اســت که بی توجه به واقعیت ها اعلام کرده 
استقلال با جذب شجاعیان پرستاره شده است 
در حالی که اگر افتخــاری نگاهی به بازیکنان 
استقلال در فصل یازدهم و دوازدهم بیندازد 

می فهمد که معنی ستاره چیست.

ریخت و پاش استقلال برای شجاعیان
شجاعیان: از بچگی استقلالی یک میلیارد ونیم رضایتنامه، یک میلیارد دستمزد

بودم 
سایت باشگاه استقلال: داریوش شجاعیان بعد از 
عقد قراردادش با اســتقلال   اظهار داشت: من بعد از 
ظهر روز یکشــنبه قرار بود با باشگاه استقلال قرارداد 
ببندم اما به دلیل یک مشکل خانوادگی و تماسی که 
از شیراز داشتم  قرار شــد تا آخر شب قرارداد را امضا 
کنم. خدا را شــکر که الان قرارداد را بستم و به تیمی 
که دوستش داشــتم و از بچگی به آن علاقمند بودم، 
پیوستم. ان شاءالله امسال سال خوبی داشته باشیم. 
وی در خصوص سنگ اندازی هایی که برای استقلالی 
شــدن او صورت گرفت، عنوان کرد: هر اتفاقی که در 
فضای مجازی رخ می دهد، همیشه حقیقت ندارد. در 
فضای مجازی چیزهایی پخش شــد که درست نبود. 
دلیل دیر آمدن من مشکل مادرم بود و باعث شد تا من 
دیر به اینجا بیایم. از هواداران عذرخواهی  می کنم که 
دیر آمدم. هافبک جدید استقلال در پایان در خصوص 
اینکه با حضور در استقلال به دنبال حضور در تیم ملی 
است، خاطر نشان کرد: من دلی به استقلال آمدم. از 
طرفی مطمئنا برای راهیابی به تیم ملی، تیم مهم است. 
فکر می کنم از اســتقلال می توانم در تیم ملی باشم 
و امیدوارم بتوانم با کمک آقای منصوریان ســهمیه 

استقلال در تیم ملی را بیشتر کنیم.

نگاهی به ذهنیات مرد پرتغالی
سربازان کی روش در نبرد سیبری چه کسانی هستند؟

نود: کارلوس کی روش در شش سال اخیر نشــان داده که جای هیچ بازیکنی در تیم ملی تضمین شده نیست. از 
طرفی او در این هفته بارها عنوان کرد ایران از نظر بازیکن در بهترین شرایط سال های اخیرش قرار دارد. سرمربی 
تیم ملی عنوان کرد تنها تیمی که در آسیا می تواند ایران را ببرد ذخیره های تیم ملی است. این صحبت کی روش 

نشان می دهد که بازیکنان برتر فوتبال ایران کار سختی برای قرار گرفتن در فهرست نهایی تیم ملی دارند.
با این وجود بررســی لیســت های اخیر کی روش نشــان می دهد که او روی حدود ۵۰ بازیکن نظر مثبت دارد و 
حدودا 2۰ بازیکن نهایی خود برای جام جهانی را انتخاب کرده اســت. با این حال از اتفاقات فوتبالی نباید غافل 
شد. مصدومیت، افت، ظهور رقیب جدید، اختلاف با کادرفنی خطرهایی است که یک بازیکن را می تواند از جام 

جهانی دور کند.
چهار سال پیش حدود ۴۰ درصد بازیکنانی که در صعود تیم ملی حضور داشتند مسافر برزیل نشدند البته اکثر آنها 
نیمکت نشین بودند. این بار هم نمی توان با قاطعیت حضور هیچ کدام از بازیکنان را در روسیه پیش بینی کرد، یک 
مصدومیت بی موقع می تواند آرزوهای یک ستاره را بر باد دهد. با این حال با توجه به تفکرات   کی روش می توان 
پیش بینی کرد کدام بازیکنان شانس بسیار بالایی برای حضور در روسیه دارند و کدام بازیکنان هم برای رسیدن 

به فهرست 23 نفره نهایی در تلاش اند.
فوتبال همیشه سورپرایزهای خودش را دارد شاید در همین فصل پیش رو بازیکنانی چهره شوند که کمی معادلات 
را بهم بریزند همانطور که علیرضا جهانبخش در صعود تیم ملی به جام جهانی برزیل حضور نداشــت اما در جام 

جهانی 2۰۱۴ بازی کرد.
 با این حالا اگر برای بازیکنان کنونی تیم ملی مصدومیت یا اتفاق عجیبی رخ ندهد بازیکنانی که از حضورشان در 

روسیه مطمئن اند این 2۱ نفرند:
»علیرضا بیرانوند، محمدرضا اخباری، سید جلال حسینی، پژمان منتظری، مرتضی پورعلی گنجی، عزت پورقاز، 
میلاد محمدی، رامین رضاییان، احسان حاج صفی، سعید عزت اللهی، امید ابراهیمی، علی کریمی، مسعود شجاعی، 
اشکان دژاگه، وحید امیری، علیرضا جهانبخش، مهدی ترابی، مهدی طارمی، سردار آزمون، کریم انصاری فرد و 

رضا قوچان نژاد«.
یکی از دو مسافر دیگر دروازه بان خواهد بود که شانس رشید مظاهری بیشتر است. برای جای خالی آخر هم حسین 

ماهینی، محمد انصاری، وریا غفوری و سعید آقایی رقابت خواهند کرد.

تهدید همزمان قطبی ، بنسون ، 
اومانیا و لس آنجلس
 حمله گازانبری

 و مشکوک به سرخ ها
ورزش: در همین یک دو روز گذشــته باشــگاه 
پرســپولیس در پرونده لوکا ماریچ محکوم شد، 
مالک باشــگاه لس آنجلس بلوز پرسپولیس را به 
خاطر پرونده امیر عابدزاده تهدید به شکایت کرد 
و وکیل افشین قطبی از شــکایت قریب الوقوع او 
به فیفا خبــر داد. البته درباره پرونــده ماریچ در 
فیفا بحثی وجود نــدارد اما دو تهدیــد پیاپی از 
لس آنجلس بلوز و افشین قطبی کمی شک برانگیز 
است. قطبی پیش از این یکی دو بار از حل نشدن 
مشکلاتش با باشگاه پرسپولیس گلایه کرده بود 
اما پیدا شدن ناگهانی سر و کله باشگاه لس آنجلس 
بلوز برای اولیــن بار آن هم در چنین شــرایطی 
عجیب به نظر می رسد! شاید کمی بدبینانه باشد 
اما این امکان وجود دارد که فرد یا جریانی پشت 
پرده این تهدیدهای ناگهانی، همزمان و گازانبری 

باشد!
از سوی دیگر جری بنسون و مایکل اومانیا هم از 
این باشگاه به فیفا شکایت کرده اند و فیفا به زودی 
در مورد پرونده های آنها علیه پرســپولیس حکم 

صادر خواهد کرد.
اومانیا بعد از ترک پرســپولیس بــرای دریافت 
طلب 2۰۰ هزار دلاری خود این باشگاه را تهدید 
به شکایت به فیفا کرد اما مسئولان این باشگاه با 
این بازیکن توافق کردند طلبش را در چند قسط 
پرداخت کنند که مــورد موافقت این بازیکن قرار 
گرفت. در ادامه پرسپولیسی ها بر خلاف توافق شان 
با اومانیا عمل کردند تا اینکه این بازیکن تصمیم 
گرفت برای گرفتن مطالباتش به فیفا شکایت کند.
بنسون نیز با وجود اینکه در فصل گذشته بارها از 
مسئولان باشگاه پرسپولیس خواهان مطالباتش 
شد در نهایت به پولش نرسید و او هم از این باشگاه 

به فیفا شکایت کرد.
بازیکنان نامبــرده در زمان مدیریــت علی اکبر 
طاهری با باشگاه پرسپولیس قرارداد بستند و این 
چرخه از سال ها قبل در پرسپولیس وجود داشته 

و در مدیریت هیچ مدیری متوقف نشده است.



سرمربى تيم بسكتبال اميد: هويت 
اصلى اين تيم را شكل مى دهيم

ايسنا: عباس آقاكوچكى درباره برنامــه هايش براى تيم ملى اميد بسكتبال 
ايران صحبت كرد. سرمربى تيم ملى اميد بسكتبال گفت: ما يك مرحله اردو 
داشتيم و سعى كرديم شــرايط نفراتى كه در تمرين هستند را بسنجيم و با 
توجه به شلوغ بودن برنامه هاى تيم هاى ملى تصميم گرفتيم كه كه بعد از يك 
شناسايى دوباره تمرين ها را آغاز كنيم. كار اصلى ما از مرحله بعدى تمرينات 
شروع مى شود و قطعا با نفراتى كارمان را آغاز مى كنيم كه نياز اصلى تيم اميد 
هستند و با فلســفه اين تيم جور در مى آيند. وى گفت: هدف از تشكيل تيم 
ملى اميد كمك كردن به تيم بزرگسالان است. يعنى بايد بازيكنانى در اين تيم 
باشند كه نيازهاى تيم اصلى را برطرف كنند و هر زمان كه لازم بود وارد تيم 
اصلى كشورمان شوند. در همين ابتداى اردو هم يكسرى تغييرات داشتيم كه 

ثابت كرد فعاليت تيم اميد بسيار مهم است.
وى گفت: حالا هم براى تيم اميد برنامه اى داريم و مى خواهم هويت اين تيم را 
شكل دهم و اگر تغييرى ايجاد نشود تيمى با قدرت مى سازيم كه هميشه آماده 
بازيكن دادن به تيم بزرگسالان باشــد. اميد تخصص من است و من دو دوره 
سرمربى تيم ايران در آسيا بودم و مربى گرى كرده ام. در رده اميد بازيكنان نه 
جوان بى تجربه هستند و نه بزرگسال حرفه اى و بايد خيلى به آنها توجه شود.

اردبيل ميزبان رقابت هاى انتخابى 
واليبال مردان جهان 

ورزش:  نوزدهمين دوره مســابقات واليبال قهرمانى مردان جهان 10 تا 30 
سپتامبر 2018 (19 شهريور تا 8 مهرماه 1397) با حضور 24 تيم به ميزبانى دو 
كشور ايتاليا و بلغارستان برگزار مى شود. مرحله دوم يا نهايى مسابقات واليبال 
انتخابى جهان در قاره آسيا در دو گروه برگزار مى شود كه گروه A به ميزبانى 
ايران و گروه B به ميزبانى استراليا رقابت هاى خود را پيگيرى خواهند كرد و 

از هر گروه دو تيم سهيمه جهانى مى گيرند.
گروه بندى اين رقابت ها به قرار زير است:

گروه A در اردبيل از 19 تا 23 مردادماه ســال 96: ايران، چين، كره جنوبى، 
قطر و قزاقستان

گروه B در كامبرا از 21 تا 25 تيرماه ســال 96: اســتراليا، ژاپن، چين تايپه، 
تايلند و نيوزيلند

كولاكوويچ:  روسيه در سرويس و دفاع 
خيلى بهتر كار كرد

ورزش: ســرمربى تيم ملى واليبال ايران گفت: بازيكنان روسيه در 
سرويس و دفاع خيلى بهتر از ايران كار كردند.

  ايگور كولاكوويچ   گفت: امروز مقابل تيم خوب و قدرتمند روسيه كه 
در اين مسابقات از خود توان بالايى نشان داد و تيم هاى قدرتمندى را 
شكست داد، بازى كرديم. از آنجايى كه همه فرصت هاى خود را براى 
صعود به مرحله فينال در اين هفته از دســت داديم، تصميم گرفتم 

به بازيكنانى كه كمتر به آنها فرصت بازى داده بودم، استفاده كنم.

معروف: از اين شكست ها بايد درس 
بگيريم

ايسنا: كاپيتان تيم ملى واليبال ايــران گفت: در ليگ جهانى امسال شرايط 
خوبى را پشت سر نگذاشتيم.   سعيد معروف گفت: به نظرم امسال ليگ جهانى 
خيلى خوبى براى ايران نبود. شرايط تيم ملى هم ايده آل نبود. ورزش همين 
است و روزهاى خوب و بد دارد. متاسفانه ليگ جهانى امسال را به خوبى سپرى 
نكرديم. وى افزود: به نظرم به اندازه اى حرفه اى شديم كه با روزهاى خوب اوج 
نگيريم و در روزهاى بد همه چيز را فراموش كنيم. ورزش حرفه اى بالا و پايين 

دارد، نكته آنجاست كه از اين شكست  ها در آينده بهره بگيريم.

سفرنامه جام كنفدراسيون ها
معضل بليط فروشى

دلارام عظيمى:  جام كنفدراســيون ها در حالى روز دوم خود را پشــت 
سر گذاشت كه تنها 65 درصد از بليط هاى اين رقابت ها به فروش رسيده 
است. الكسى سوروكين مسئول برگزارى رقابت ها روز يكشنبه آمار شوكه 
كننده اى از فروش بليط ها ارائــه داده و ابراز اميدوارى كرده بود كه فروش 
بليط در روزهاى آتى افزايش قابل توجهى پيدا كند. البته با توجه به آنچه در 
گوشه وكنار شهرها شنيده شده، قيمت بالاى بليط هاى جام كنفدراسيون ها 
كه در مورد بازى هاى ورزشگاه كريستوفسكى سنت پترزبورگ در بازار سياه 
حتى به 1000 دلار هم رسيده بود، يكى از اصلى ترين دليل عدم استقبال 
از اين مسابقات به شمار مى رود. البته براى روسيه بيشتر از بليط فروشى، 
اجراى پروژه Fan ID اهميت داشــت كه با موفقيت قابل توجهى همراه 
شده است. قرار است همين رويه در جام جهانى سال آينده هم اجرا شود. 
روسيه به اين ترتيب سيستم جديدى براى شناســايى تمامى هوادارانى 
كه وارد استاديوم ها مى شــوند، دراختيار دارد. ضمن اينكه اين سيستم به 
هواداران اجازه استفاده از حمل ونقل عمومى به شيوه رايگان و ورود بدون 
ويزا به كشور روســيه را هم مى دهد. با اين حال و به رغم تمامى امكانات و 
تسهيلاتى كه روس ها براى جام كنفدراسيون ها ترتيب داده اند، اين رقابت ها 
با استقبالى كه از تورنمنت هاى بين المللى مطرح انتظار مى رود، روبرو نشده 
كه البته اين امر به هيچ وجه اتفاق جديدى نيست. تقريبا شرايطى مشابه در 
تمامى دوره هاى جام كنفدراسيون هاى پيشين هم وجود داشته كه دليل 
آن كم اهميت بودن اين تورنمنت نسبت به مسابقاتى است كه قرار است يك 
سال ديگر در همين مقطع زمانى و با تعداد تيم هاى بيشترى برگزار شود. با 
اينكه هواداران هفت كشور شركت كننده علاوه بر طرفداران روسيه ميزبان، 
به طور پراكنده در سطح شــهرهاى محل برگزارى اين رقابت ها به چشم 
مى خورند، ولى فن زون ها به جز زمانى كه روسيه بازى مى كند، در مقايسه 
با آنچه در تورنمنت هاى ديگر رخ مى دهد، آن طور مملو از جمعيت نيستند. 
البته نبايد از شرايط آب و هوايى روسيه هم به سادگى عبور كرد كه در فاصله 
صبح تا عصر به شكل قابل توجهى تغيير مى كند. در سنت پترزبورگ به طور 
مثال، روز يكشنبه بعد از يك صبح آفتابى و گرم، بارش باران حوالى ساعت 
پنج و نيم عصر به حدى شــدت يافت كه تردد را براى عابران پياده تقريبا 
غيرممكن كرده بود. اين شرايط يك ساعت و نيم ادامه داشت ولى همين 
امر باعث شد از تعداد هوادارانى كه قصد داشتند بازى پرتغال و مكزيك را 
از طريق پرده بزرگى كه در فن زون نصب شده، تماشا كنند، كاسته شود. 
ضمن اينكه ديگر از شور و هيجانى كه در روز اول، همزمان با نخستين بازى 
روســيه در تك تك نقاط شهر وجود داشــت، خبرى نبود. روس ها به جز 
تيم هاى باشــگاهى مورد علاقه خود و تيم ملى اين كشور، توجه چندانى 
به تورنمنت هاى بين المللى نشــان نمى دهند. همين كه فروشگاه رسمى 
آديداس در فن زون، با گذشــت سه روز از شــروع رقابت ها و سيل هجوم 
هواداران به فن زون، هنوز شروع به كار نكرده و هنوز كارگران ساختمانى 
در آن مشغول سيم كشى و نجارى هستند، اين موضوع و اهميت نه چندان 

زياد اين رقابت ها را نشان مى دهد. 

خبر
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 خوش بينى هاى مربى 
تيم ملى تكواندو به 

رقابت هاى جهانى
مهر: مربــى تيم ملــى تكوانــدو گفت: 
رقابت هــاى جهانــى ميدانى ســخت و 
پراهميتى براى تكواندو اســت و نزديك به 

چهار ماه است كه شــبانه روز براى ثبت يك 
نتيجه خوب تمرين مى كنيــم. عليرضا نصرآزادانى گفت: از زمان برگزارى مســابقات 
انتخابى و شروع كار آماده سازى، مراحل مختلف را قدم به قدم طى كرديم. يك تورنمنت 
خيلى خوب را تجربه كرده و چند ديدار تداركاتى با تيم هاى دانشجويان و تيم اعزامى به 
كشورهاى اسلامى انجام داديم تا در نهايت يك تيم خوب و سرحال را مهياى حضور در 
آوردگاه جهانى كنيم. نصر افزود: رقابتهاى تكواندو قهرمانى جهان سخت و دشوار است 
و شايد اتفاقات غيرقابل پيش بينى مســير تيم براى رسيدن به هدف را با چالش جدى 
مواجه كند. اميدورام شرايط به نحوى پيش برود كه خدايى ناكرده تيم با آسيب جدى 

مواجه نشود و موفقيت بدست آيد.

سپهرزاد :با حدادى 
كه ديگر ادامه 

نمى دهيم
 فارس:  مربى ســابق پرتابگر ديســك 
كشورمان گفت: پس از بازى هاى كشورهاى 
اسلامى با حدادى به اين نتيجه رسيديم كه 

ديگر ادامه ندهيم.  هادى ســپهرزاد گفت:  در طول دورانى كه با احسان كار مى كردم 
درگير بيمارى پدرم بودم، اما با اين شــرايط براى او در تمرينات و اردوها كم نگذاشتم و 
تمام تلاشم را كردم كه روز به روز آماده شود. او ســه عمل را انجام داده بود و زمانى كه 
تمرينش را آغاز كرد حدود 15 كيلو اضافه وزن پيدا كرده بــود و دو ماه از زمان ما براى 
توانبخشى و بدنسازى سپرى شد و از اردوى قطر به بعد تمرين پرتاب داشتيم.  متاسفانه 
در چند مدت اخير فشار و استرس زيادى روى او است و آنطور كه بايد نمى تواند تمرين 
كند و مسائل اردويى و تمرينى ذهن او را درگير مى كند.   احسان بدن فوق العاده اى دارد 
و در حال حاضر هم بالاترين شانس را براى كسب بهترين مدال در ميان نفرات اعزامى به 

مسابقات قهرمانى آسيا دارد.

موسوى: شرمنده 
مردم و هواداران 

واليبال شديم
ســايت فدراســيون واليبال: مدافع 
ميانى تيم ملى واليبال ايــران گفت: بايد 
در مسابقات پيش رو نقاط ضعف را پوشش 

دهيم و ان شــاءاالله در آينــده نتايج بهترى 
كســب كنيم. وى گفت: در مجموع بچه ها تمرينات پرفشــارى را پشت سر گذاشتند 
و زحمات زيادى براى آماده ســازى خود كشــيده بودند، اما برخى مواقع نمى شــود، 
قدرتمندترين تيم هاى جهان نيز شكســت را تجربه مى كنند و تنها چيزى كه مى ماند 
افسوس اين ناكامى هاست.  موسوى تصريح كرد: شرمنده مردم و هواداران شديم، بازى 
ايران و آمريكا در ابتداى هفته سوم آنگونه كه مى خواستيم، پيش نرفت و در ادامه اميدها 
از بين رفت و در ديدار با لهستان و روسيه نيز شرايط آنگونه كه مى خواستيم، پيش نرفت. 
نمى دانم چى بگويم، فقط از مردم و هواداران تشكر مى كنم و به آن هايى كه در سالن 12 

هزار نفرى آزادى آمدند و تيم ايران را حمايت كردند، خسته نباشيد مى گويم.

 سرمربى تيم ملى كشتى فرنگى جوانان در گفت و گوى اختصاصى با قدس:

كشتى گيران من المپيك را  تضمين مى  كنند

VAR پديده بى رقيب جام!

هاشم رسائى فر: تيم ملى كشتى فرنگى جوانان ايران قهرمانى اش 
در آســيا را در حالى جشــن گرفت كه در 8 وزن 7 مدال به دست 
آورد. 5طلا و 2 نقره. اين يعنى اقتدار كشتى فرنگى ايران در آسيا. 
شيرينى اين قهرمانى وقتى بيشــتر مى شود كه مى دانيم حدود 3 
سال تا المپيك 2020 فرصت هست. اين يعنى جوانان فرنگى كارى 
كه امروز در آسيا با اقتدار قهرمان مى شوند پتانسيل آن را دارند كه 
حتى براى المپيك پيش رو تبديل به ستاره هايى شوند كه سكوهاى 
المپيك براى آنها باشــد. مثل شــاهكارى كه نسل طلايى كشتى 

فرنگى در المپيك لندن كرد.
حميد باوفا، ســرمربى خراسانى تيم ملى كشــتى فرنگى جوانان 
كشورمان نظرش همين اســت. او اعتقاد دارد شاگردان امروزش 
توانايى هاى زيادى براى شكوفايى در دنياى كشتى دارند و المپيك 

2020 و 2024 را ميدانى براى خودنمايى هاى آنها مى داند.
*شاگردان شما در آسيا كارى كردند كارستان.

اين نظر و لطف شما و همه دوســتداران كشتى فرنگى است كه به 
شاگردان من و نتيجه اى كه در قهرمانى آسيا گرفتن را به اين ديد 
نگاه مى كنند. من هم نظرم اين اســت كه جوانان فرنگى كار ما با 
نشان دادن توانايى هايشان در عرصه قهرمانى آسيا اميدها به كشتى 
فرنگى را در دل همه زنده نگه داشتند. در اين مدت حدود 8 ماهى 
كه من در رأس تيم ملى جوانان بودم كارهاى زيادى انجام شد كه 

امروز توانستيم قهرمانى آسيا را جشن بگيريم.
* شما و شاگردانتان چه كارهايى براى رسيدن به اين هدف 

انجام داديد؟
همان طور كه گفتم حدود 8 ماه است كه من در خدمت كشتى گيران 
تيم ملى جوانان به عنوان سرمربى هستم در اين مدت با شناختى 
كه از كشتى گيران جوان داشتم و پيش از اين در رده نوجوانان هم 
در مقطعى با آنها كار كرده بــودم اردوهاى مقطعى برگزار كرديم و 
بهترين هاى قهرمانى كشور و مسابقات گزينشى هم به اردو اضافه 
شدند. بعد از اين برنامه هايى كه مد نظر داشتيم را پياده كرديم. همه 
بچه ها خوب تمرين كردند و كادرفنى هم تلاش زيادى داشت در 
كنار اعتمادى كه فدراســيون به ما كرده بود خدا را شكر توانستيم 
جواب اين اعتماد را با قهرمانى بدهيم. اين را هم بايد بگويم كار هنوز 

تمام نشده است.

*چرا مى گوييد هنوز كار تمام نشده است؟
كار تمام نشده است چون ما هدفمان حضور در مسابقات قهرمانى 
جهان و كسب جايگاهى مناسب و در خور شأن كشتى فرنگى ايران 
است.ما به مســابقات قهرمانى آسيا مثل يك تورنمت خوب قبل از 
مسابقات قهرمانى جهان نگاه مى كنيم تا قبل از حضور در مسابقات 
جهانى به شناخت بهترى نســبت به كشتى گيرانمان برسيم. يك 
نكته بزرگ در مورد كشتى گيران تيم ملى جوانان وجود دارد و آن 
اين است كه به جز يك كشتى گير بقيه يا از رده نوجوانان به جوانان 
آمده بودند و يا اصلا تاكنون در هيچ رده اى عضو تيم ملى نبودند و 
براى اولين بار ملى پوش مى شدند اين نشان دهنده پتانسيل بالاى 

كشتى گيران ماست كه با چنين ظرفيتى قهرمانى آسيا را به راحتى 
به دست مى آورند.

* فرنگى كاران جوان ايران اين توانايى را دارند كه شــبيه 
كارى كه در قهرمانى آسيا كردند در قهرمانى جهان نيز به 

آن دست پيدا كنند.
در اين كه ظرفيت كشتى گيران جوان ايران بالاست شك ندارم اما 
اين را هم نبايد فراموش كنيم عرصه رقابت هاى جهانى ميدانى است 
كه بهترين و آماده ترين كشتى گيران دنيا در آن شركت مى كنند 
و همگى مدعى هستند و اين نياز به تلاش و سخت كوشى زياد دارد 
و كارى بس دشوار است.با اين تفاسير همه تلاش ما اين خواهد بود 

كه از جايگاه كشتى فرنگى ايران در رقابت هاى جهانى دفاع كنيم.
*به نظر شما  كشتى گيران جوانان حال حاضر اين پتانسيل 
را خواهند داشت تا در آينده در رقابت هاى المپيك 2020 
حضور داشته باشند.آيا شاگردان شــما نيز اين شانس را 

خواهند داشت تا در توكيو افتخار آفرينى كنند؟
من به اين موضوع شك ندارم كه تيم كشتى فرنگى ايران در المپيك 
2020 و 2024 از همين بچه ها شــكل خواهد گرفــت و اينكه با 
برنامه ريزى كه فدراسيون كشتى دارد مطمئن هستم آينده المپيك 
چه در توكيو چه در دوره بعد از آن در دستان همين كشتى گيران 

جوان خواهد بود.

ورزش: سيســتم VAR يــا كمــك داور 
ويدئويى، بعد از گذشــت دو روز از شــروع 
رقابت هاى جام كنفدراســيون ها در روسيه 
به يكى از بحــث برانگيز ترين ســوژه هاى 
جام تبديل شــده است. با اســتفاده از اين 
سيســتم كه اصطلاح كاربردى آن استفاده 
از تكنولوژى داخل ميادين فوتبال اســت، 
گروهــى از داوران بــا اســتفاده از تصاوير 
تلويزيونــى، به قاضــى اصلى ميــدان در 
تصميم گيرى در مورد صحنه هاى مشكوك 
و جنجالى مســابقه كمــك مى كنند. اين 
داوران در بيرون از زمين بازى مقابل مانيتور 
نشسته و از طريق كمك داورهاى كنار زمين 
با داور مســابقه در تماس مستقيم هستند و 
بعد از هرگونه تصميم مشكوكى، با بازبينى 
تصاويــر تلويزيونى، نظر نهايــى را در مورد 
صحنه رخ داده اعــلام مى كنند. با اين حال 
VAR نمى تواند در همه شــرايط در مورد 
تصميم داور دخالــت كند. از جمله لحظاتى 
كه مى توان از اين تكنولــوژى براى تجديد 
نظر در تصميم داور اســتفاده كــرد، موقع 
اعلام گل به نفع يكــى از تيمها، اعلام يك 
ضربه پنالتى و اخراج يــك بازيكن از زمين 

هستند. 
در جريان بازى پرتغال و مكزيك در دومين روز 
از رقابت هاى جام كنفدراسيون ها،  اولين مورد 
اســتفاده از تكنولوژى «كمك داور ويدئويى» 
نمايان شــده و اولين گل ايــن رقابت ها كه با 
تصميم داوران ويدئويى مردود اعلام شد، توجه 

همگان را به اين اتفاق جديد در اين تورنمنت 
جلب كرد. پپه مدافع پرتغال در دقيقه 21 بازى 
تيمش برابر مكزيك گل برتــرى تيمش را به 
ثمر رســاند كه بعد از بازبينى، گل او به خاطر 
آفسايد از سوى نستور پيتانا قاضى ميدان مورد 
قبول قرار نگرفت. نكته جالب در استفاده از اين 
تكنولوژى اين است كه بازيكنان تيم ها خيلى 
دير متوجه گل نشدن توپ خود شده و اغلب بعد 
از خوشحالى هاى معمول پس از گل، از مردود 
اعلام شدن آن مطلع مى شوند. پرتغالى ها بعد 
از به ثمررسيدن گل پپه حلقه شادى تشكيل 

دادند ولى داور مسابقه بعد از چند ثانيه بحث با 
دستيارش، گل او را به دليل آفسايد بودن قبول 
نكرد. در واقع اين تكنولوژى دراين بازى به نفع 
مكزيك تمام شد  و البته اين پايان ماجرا نبود. 
در نيمه نخست بازى تيم هاى شيلى و كامرون 
در ورزشگاه اسپارتاك مســكو هم، داوران به 
اســتفاده از اين تكنولوژى متوسل شدند. ادو 
وارگاس در دقايق اضافى نيمه نخست روى پاس 
آرتورو ويدال گلى به ثمر رساند كه آفسايد اعلام 
شد. اين تصميم به حدى بحث برانگيز بود كه 
بازيكنان شيلى قبل از شروع مجدد بازى به هيچ 

وجه زيربار تصميم داور نمى رفتند. به خصوص 
كه داور تصميمش را تقريبا بعد از گذشت يك 
دقيقه از توقف بازى اعلام كرد. جالب تر اينكه 
وارگاس در لحظات پايانى بازى يك گل ديگر به 
ثمر رساند كه البته يك بار ديگر VAR در مورد 
صحت آن نظر داده و با اينكــه داور خط آن را 
آفسايد اعلام كرده بود، اما با تصميم كمك داور 
ويدئويى، گل مهاجم سابق ناپولى مورد قبول 
واقع شد. با اين حال شــك و ترديدها در مورد 
ضرورت اســتفاده از اين فناورى در بازى هاى 

فوتبال همچنان باقى است. 

ورزش: كريســتيانو رونالدو بعد از بــازى پرتغال و مكزيك 
خودش را از خبرنگاران پنهان كــرده و در كنفرانس خبرى 
بعد از مســابقه حضور نيافت.  رونالدو در اين بازى به عنوان 
بهترين بازيكن ميدان معرفى شد  و طبق قوانين بازيكنى كه 
اين عنوان را دريافت مى كند، بايد بعد از مسابقه در كنفرانس 
خبرى حضور يابد. اما در پى ســروصداهاى مربوط به اخبار 
جدايى احتمالى از رئال مادريد، مهاجم قرمز و ســبز پوشان 
پرتغالى از هرگونه رويارويى با خبرنگاران اجتناب  كرده و در 

ميكسدزون هم آفتابى نشد.  
يكى از سخنگوهاى مســئولان برگزارى رقابت ها در جواب 
سؤالات خبرنگاران  در مورد اينكه چرا رونالدو در ميكسد زون 
حضور ندارد، گفته بود:« رونالدو به زانويش رسيدگى مى كند 
و به زودى در ميكســد زون به ســوالات خبرنگاران جواب 
مى دهد.» اتفاقى كه هرگز رخ نــداد. البته مهاجم پرتغال به 
عنوان بهترين بازيكن زمين در نبرد پرتغال و مكزيك در كازان، 
بعد از پايان مسابقه مصاحبه كوتاهى با اسپانسرهاى كنار زمين 

انجام داد تا بتواند از مصاحبه هاى طولانى بعدى فراركند. او 
تاكيد كرد كــه پرتغالى ها خيلى نگران گل تســاوى «اكتور 
مورنو» در وقت هاى اضافى مســابقه نيستند و هنوز فرصت 
زيادى تا انتهاى مسابقات باقى است.« اين نتيجه اى نبود كه 
ما از ديدارى كه تقريبا برنده آن بوديم، مى خواستيم و انتظار 
داشتيم. دقيقه آخر گل خورديم و اين اتفاق ها رخ مى دهند. دو 
بازى ديگر باقى مانده و بايد از حالا به روسيه فكر كنيم. تيم ما 
در حال پيشرفت است و شانس زيادى براى برنده شدن جام 
كنفدراسيون ها داريم. اگر در برابر روسيه برنده شويم، يك گام 
به صعود از اين گروه نزديك تر خواهيم شد. دليلى براى نگرانى 

وجود ندارد، ما شرايط خوبى داريم. »
 رونالدو 32 ساله سپس سكوت معنادارى كرده و با اسكورت 
مخصوص راهى رختكن ورزشگاه كازان شــد.  هرچه باشد 
پرتغال دو امتياز مهم از دست داده و با اينكه كريستيانو رونالدو 
ادعا مى كند كه هيچ اتفاق خاصــى نيفتاده ولى عصبانيت او 

در لحظه به ثمررسيدن گل دوم مكزيك كاملا مشهود بود. 
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همراه با جام كنفدراسيون ها 

سفرنامه روسيه/ 4

بازار داغ پيش بينى نتايج 
با خرس قطبى و گربه! 

ورزش: در روزهاى برگزارى رقابت هاى جام كنفدراســيون ها 
در روســيه، هر روز اخبار جديدى در مورد حيواناتى كه نتايج 
بازى هاى تيم ها را پيــش بينى مى كنند، به گوش مى رســد. 
بعد از اينكه موزه «هرميتاژ»  ســنت پترزبــورگ  پيش ازديدار 
افتتاحيه جام كنفدراسيون ها يكى از ســاكنان قديمى خود را 
به عنوان پيشــگوى رسمى مســابقات انتخاب كرد، حالا نوبت 
به پيش گويى هاى يك خرس قطبى رســيده است. گربه سفيد 
رنگ موزه هرميتاژ ناشنواســت و همين موضوع طبق استدلال 
مقامات روسى به او امكان تمركز هرچه بيشتر را براى پيش بينى 

مسابقات مى دهد. 
پيش از هر بازى جام كنفدراسيون ها، دو ظرف غذا متعلق به دو 
تيم حاضر در ميدان، مقابل او قرار مى دهند و هر ظرفى كه گربه 
را به سوى خود جذب كند، برنده احتمالى بازى خواهد بود. موزه 
هرميتاژ درحال حاضر 50 گربه را درون خــود جاى داده كه از 
آن ها براى شكار موش استفاده مى شــود. نخستين بار گربه ها 
در قرن هجدهم ميلادى توســط پتر كبير به موژه هرميتاژ كه 
در گذشته كاخ زمستانى سلطنتى روســى بوده، آورده شدند و 
كاترين كبير هم به طوررسمى هم گربه ها را مسئول حفاظت از 
گالرى تصاوير سلطنتى معرفى كرده بود. در باغ وحش مسكو هم 
يك خرس قطبى زندگى مى كند كه قادر است نتايج مسابقات 
فوتبال را پيشگويى كند. اين خرس قطبى دو ساله كه او را نيكا 
صدا مى كنند، علاقه زيادى به فوتبال دارد. او يك ســال پيش 
تك و تنها و درحالى كه زخمى شده بود در چوكوتكا پيدا شده 
و بلافاصله به باغ وحش مسكو منتقل شده بود. از آن زمان نيكا 
علاقه خاصى به توپ فوتبال نشــان داده و كارمندان باغ وحش 
مى گويند كه نيكا هرگز از توپ هايى كه براى بازى به او مى دهند، 

جدا نمى شود.

پس از تساوى 
برابر مكزيك

پرتغالى ها در 
كمين تسخير 
روسيه



 فناورى/ رها واعظى   از زمانى 
كه فنــاورى به عنوان عضو نزديكى 
از اعضاى خانــواده، پا به زندگى ما 
گذاشته است، نام «هارد ديسك» را زياد شنيده ايم. 
هارد ديسك درايو، نامى است كه به محل ذخيره 
سازى اطلاعات يا همان حافظه هميشگى در انواع 
دستگاه هاى رايانه اى مانند سيستم هاى رايانه اى، 
لپ تاپ ها، تبلت ها، گوشى ها و حتى تلويزيون هاى 

هوشمند اختصاص يافته است.
در سيســتم هاى رايانه اى، هــارد، همان حافظه 
دائمى اســت كه تمام اطلاعاتى را كه شــما بر 
روى رايانه مشــاهده مى كنيــد، در خود ذخيره 
كرده اســت. در سال هاى گذشته و پيش از ارتقا 
و توسعه قطعات رايانه اى، تنها هاردهاى معمولى 
ديسك سخت، موسوم به HDD عرضه و استفاده 
مى شــد، اما از ســال 1970 ميلادى، توســعه 
هاردهاى SSD (ديســك حالت جامد) بر روى 
ســوپررايانه هاى كمپانى هاى بزرگ آغاز شد و به 
مرور امكان استفاده عمومى از آن ها فراهم شد. در 
سال 2007 ميلادى براى نخستين بار هاردهاى 
SSD با حجم 320 گيگابايت كه فضاى ذخيره 
بسيار زيادى به حساب مى آمد، عرضه شد و پس 
از آن در سال 2009 ميلادى نخستين هاردهاى 

يك ترابايتى SSD به دنيا ارائه شد.

SSD فناورى پيش از هارد  
پيش از هاردهــاى SSD، از هاردهاى معمولى 

ديســك ســخت با نام HDD به عنوان حافظه 
داخلى سيستم هاى رايانه اى استفاده مى شد.

هاردهاى HDD حدود 60 ســال قدمت دارند. 
فناورى اين هاردها به گونه اى است كه اطلاعات 
را بــر روى يك پلتر ذخيــره مى كند و با كمك 
بازوى متحرك و يا هد، اطلاعات ذخيره شده را 
مى خواند. در اين فناورى برق نيز با كمك برُد به 

هد و پلتر مى رسد.
 HDD امروزه ســرعت چرخش پلتر هاردهاى
حدود 5400 دور در دقيقه است و در مدل هاى 
پيشــرفته تر اين هاردها، سرعت چرخش به 15 

هزار دور در دقيقه نيز مى رسد.
اين هاردها مى توانند بــا صرف هزينه اى اندك، 
حجم بالايى از اطلاعات را براى كاربر خود ذخيره 
كنند و حجــم آن ها بيــن 500 گيگابايت تا 6 

ترابايت متغير است.

HDD آسيب پذيرى هاردهاى  
زمان بارگذارى سيستم ها با استفاده از هاردهاى 
HDD بين 30 تا 40 ثانيه مى باشد و سر و صداى 
اندكى هنگام استفاده از اين هاردها حس مى شود. 
اين ســر و صدا در واقع ناشى از چرخش ديسك 

هارد براى بارگذارى يا خواندن اطلاعات است.
يكى از مواردى كه اطلاعات موجود در هاردهاى 
HDD را تهديــد مى كنــد، مغناطيس اســت. 
مغناطيــس در مجاورت اين هاردهــا، مى تواند 
اطلاعات ذخيره شده در آن ها را پاك و يا تخريب 

كند. اين هاردها همچنين در برابر ضربه، لغزش و 
تكان، بخصوص در هنگام كار بسيار آسيب پذير 
هســتند.هاردهاى HDD حدود 750 گرم وزن 
دارند و به نظر مى رســد كــه در زمان فعلى و با 
وجود فشرده، سبك و كوچك شدن سيستم هاى 
فنــاورى، ديگر زمان اســتفاده از آن ها به پايان 
رسيده اســت.اما بايد ديد كه فناورى جديد اين 

هاردها چه ويژگى ها و برترى هايى دارد!

SSD پيشرفت هاردها در فناورى  
امروزه نمونه توســعه يافته هاردهاى HDD به 

هاردهــاى SSD معروف هســتند. اين هاردها 
كه به ديســك حالت جامد نيــز معروفند، در 
واقع نســخه پيشرفته تر و در ابعاد بزرگ تر فلش 

ممورى ها هستند.
هاردهاى SSD برخلاف نمونه هاى HDD، ديگر 
هيچ گونه حركت و يا چرخشــى براى بارگذارى 
اطلاعات درون خود ندارند و به جاى آن اطلاعات 
را در بلوك هــاى مخصوصى ذخيــره مى كنند. 
اين ديســك ها با سرعت بالايى اطلاعات را براى 
كاربــر خود بازيابى مى كنند و تماماً الكترونيكى

 هستند.

هاردهاى SSD داراى توان مصرفى پايين، يعنى 
به طور ميانگين در حدود دو تا سه وات هستند و 
قيمت بسيار گران ترى نسبت به هاردهاى سخت 
HDD دارنــد، البته اين قيمت گران با توجه به 
كارايى و امنيتى كه هاردهاى SSD دارند، به نظر 
منطقى مى آيد، بخصوص براى كسانى كه قصد 

ذخيره و انتقال اطلاعات مهمى را دارند.
حجم ذخيره سازى اين هاردها از نزديك به يك 
ترابايت آغاز مى شــود و بسته به انتخاب كاربر تا 

ميزان زيادى افزايش مى يابد.
ســرعت بارگــذارى سيســتم هاى داراى هارد 
SSD بين 10 تا 13 ثانيه اســت و چون داراى 
قسمت متحركى نيستند، سرو صدايى نيز توليد 

نمى كنند.
اين هاردها به طور معمول عمرى بسيار طولانى 
دارند و ســرعت خواندن اطلاعات آن ها از 220 
مگابايت بر ثانيه تا 550 مگابايت بر ثانيه متغير 

است.
عملكرد هاردهاى SSD تا 30 درصد ســريع تر 
از هاردهاى HDD مى باشــد و مقاومت بالايى 
در برابر ضربه و لرزش دارند. در واقع اين هاردها 
داراى مقاومت 1,6 برابرى در مقابل ضربه هستند 
و به همين دليل براى اســتفاده در لپ تاپ ها و 

ساير فناورى هاى قابل حمل، بسيار مفيدند.
اكنون با اطلاعاتى كه بيان شد، بهتر مى توانيد در 
خصوص انتخاب سيستم هاى مختلف با هر يك از 

اين نوع هاردها تصميم بگيريد.

آنچه بايد درباره SSD ها بدانيد

درايوهاى حالت جامد، هارد  هاى قديمى را كنار مى زنند

سرقت اطلاعات بانكى با خواندن كارت هاى مغناطيسى
ديجياتو: اين روزها 
دســت  مردم  همه 
كم يك كارت بانكى 
در اختيــار دارند كه خريدها و 
پرداخت هاى خود را با آن انجام 
مى دهند. در بيشتر كارت هاى 
موجود، اطلاعات ديجيتالى در 
نوار مغناطيســى (نوار مشكى 
رنگ پشت كارت) ذخيره شده 

و هنگام استفاده از دستگاه كارتخوان يا خودپرداز، خوانده مى شوند.
حالا خبر مى رســد هكرها موفق شده اند با توســعه يك بدافزار و نصب 
آن روى پايانه هاى خريد فروشگاه هاى زنجيره اى لباس «Buckle» در 
آمريكا، اطلاعات كارت هاى بانكى مشتريان را به سرقت ببرند. جالب است 
بدانيد كه بدافزار مذكور به مدت 6 ماه از ابتداى آبان سال گذشته تا پايان 
فروردين امســال بدون جلب توجه روى سيستم هاى فروشگاه ها حضور 
داشــته است. هكرها با خوانش كارت هاى مغناطيسى، اطلاعات حساب 
افراد را به سرقت مى برند. هكرها با استفاده از روش تازه و خوانش نوارهاى 
مغناطيسى توســط بدافزار، اطلاعات حساب بانكى از قبيل نام صاحب 
حساب، شماره و تاريخ انقضاى كارت را به دست آورده اند؛ اما هنوز معلوم 
نيســت چند نفر قربانى اين حمله سايبرى شــده و چرا سارقان هنوز از 

اطلاعات به دست آمده سوء استفاده نكرده اند.
ماجراى مورد اشــاره مشكلات امنيتى كارت هاى مغناطيسى را يك بار 
ديگر به همگان ثابت كرد و نشــان داد هكرها مى توانند براحتى و بدون 
شناســايى شــدن، اطلاعات بانكى افراد را از طريق كارت هاى مذكور به 
دســت آورند. نكته بسيار مهم اينجاســت كه بيشتر بانك هاى كشور ما 
نيز از همين فناورى در كارت هاى خود اســتفاده مى كنند و فناورى هاى 
ايمن ترى مانند چيپ هاى ارتباطــى و NFC هنوز در بانك هاى ايرانى 

فراگير نشده اند.
اتفاق اخير مى تواند زنگ خطرى براى بانك ها و مؤسسات مالى در سراسر 
دنيا باشد و اين سازمان ها بايد سيستم هاى امنيتى و ارتباطى خود را بيش 

از پيش مورد تقويت و ارتقا قرار دهند.

كدام اپراتور بيشترين ترابرد را داشته است؟
ايسنا: ايرانسل اعلام كرده كه با گذشت بيش از 9 ماه از عملياتى شدن 
اجراى طرح ملى ترابردپذيرى تلفن همراه با بيشترين ميزان استقبال از 
ســوى مشتركان رو به رو بوده اســت. موفقيت اپراتورها در اجراى طرح 
ملــى ترابردپذيرى تلفن همراه (MNP) را مى توان در ســه شــاخص 
«ميــزان اقبال به اپراتورها در طرح ملى ترابــرد پذيرى»، «همكارى در 
اجراى مناســب طرح ترابردپذيرى» و «رضايتمندى مشــتركان از روند 

ترابردپذيرى» مورد بررسى قرار داد.
بر اســاس آمار ارائه شــده توسط شــركت پايا (مجرى فنى طرح ملى 
ترابردپذيــرى)، تا 26 خردادماه 1396 تعداد درخواســت هاى ترابرد به 

ايرانسل 105 هزار و 974 نفر بوده است. 
همچنين درصد همكارى ايرانسل در اجراى صحيح طرح ملى ترابردپذيرى 
براى تغيير اپراتور از ايرانســل به ساير اپراتورها برابر با 86/8 درصد اعلام 

شده است.
در صورت همكارى اپراتورها در راه تسهيل اجراى طرح ملى ترابردپذيرى و 
باز گذاشتن فضاى انتخاب براى تغيير اپراتور و نبود مشكل در مسير ترابرد 
مشــتركان، آمار نهايى شماره هاى ترابردشده  كه مى خواهند از اين طرح 
ملى بهره بگيرند، بيشتر مى شود و برنده نهايى طرح ملى ترابردپذيرى، 

مشتركانى خواهند بود كه آزادانه بتوانند اپراتور خود را انتخاب كنند.

امنيت اطلاعات

ارتباطات و اطلاعات
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فارس: مردم و مســئولان محلى در برخى 
ايالت هاى آمريكا در تلاش براى ممنوع كردن 
استفاده كودكان زير 13 سال از گوشى هاى 
هوشمند هستند. به گزارش نيوزدى، مردم 
ايالــت كلرادو قصد دارند بــه دليل خطرات 
استفاده از گوشــى هاى هوشمند براى مغز 
بچه ها، با برگزارى انتخابات محدوديت سنى 

براى خريد تلفن همراه توسط بچه ها وضع كنند. بدين ترتيب از سال 2018 
فروش گوشى هاى هوشمند به افراد زير 13 سال در اين ايالت ممنوع خواهد 
بود. حاميان اين طرح نياز به جمع آورى 300 هزار امضا از مردم محلى دارند. 
در طرح يادشده پيش بينى شده كه فروشندگان گوشى هاى هوشمند حتماً 
سن خريداران كم سن و سال را بپرسند. متخلفان اخطار مى گيرند و با تكرار 

تخلف در اين زمينه تا 500 دلار جريمه خواهند شد.

مهر: با گرم شدن شديد هوا، نياز به استفاده از 
لوازم خنك كننده روز به روز در حال افزايش 
است. يك شركت نوپا در سان فرانسيسكو به 
همين علت يك كولر قابل حمل جذاب توليد 
كرده است. اين كولر 350 دلارى نه تنها شما 
را خنك مى كند، بلكه قادر به روشــن كردن 
محيط اطراف بوده و با اســتفاده از بلوتوث 

مى تواند موسيقى پخش كند. تأمين برق ديگر محصولات الكترونيكى اطراف 
هم از جمله ديگر قابليت هاى اين كولر است. كولر ياد شده مجهز به باترى هاى 
قابل شارژ است و پس از شارژ كامل تا پنج ساعت قابل استفاده است. در اين 
كولر قابل حمل از فناورى خاصى براى ايجاد ســرما موسوم به فناورى تبريد 
فشرده دوار استفاده شده اســت. اين فناورى از جمله فناورى هاى دوستدار 

محيط زيست است كه به لايه ازن هم آسيب نمى رساند.

آنا: اپراتور دولتى خط راه آهن فرانســه قصد دارد تا 
ســال 2019 ميلادى قطارهاى خــودكار را در اين 
كشور آزمايش كند. اين قطار مذكور «پهپاد قطار» 
نام گرفته اســت.قطارهاى سريع السير بدون راهبر 
معمــولاً با ســرعت 200 مايل بر ســاعت حركت 
مى كنند. قرار اســت نمونه پهپاد قطار فرانسوى در 
سال 2019 ميلادى آزمايش شود. البته اين قطار در 

مرحله اوليه فقط براى حمل بار به كار گرفته مى شود. اين قطارها از سال 2023 ميلادى 
در مسيرهاى بين پاريس و شهرهاى جنوب شرقى فرانسه مسافر جابه جا خواهند كرد. البته 
قطارهاى فرانسوى كاملاً خودكار نخواهند بود، بلكه از راه دور كنترل مى شوند. همچنين 
راهبرهاى قطار نيز هنگام سفر داخل آن هستند تا در مواقع اضطرارى كنترل اوضاع را به 
دست گيرند. فرانسه از كشورهايى است كه داراى بالاترين فناورى هاى ساخت قطارهاى 

مسافربرى است و سرعت قطارها در اين كشور به 570 كيلومتر بر ساعت مى رسد.

فرانسه پهپاد قطار مى سازدكولر قابل حمل با قابليت پخش موسيقىتلاش براى ممنوعيت استفاده بچه ها از گوشى هوشمند

خبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

ال جى +G6 با پشتيبانى از شارژ بى سيم
 جى اس ام: ال جى، سرانجام نسخه هاى 
 LG جديد پرچمدار 2017 خود يعنى
G6 را معرفى كرد و اين دو مدل با نام 
 LG و نسخه 32 گيگابايتى LG G6+
ماه  ابتداى  در  مى شود.  بازار  وارد   G6
جارى ميلادى، رسانه هاى كره اى مدعى 
شده بودند كه ال جى در 27 ژوئن (6 تير 

ماه) از دو گوشى Plus LG G6 و Pro LG G6 رونمايى خواهد 
كرد. با اين وجود، اين شركت تصميم گرفته است نسخه جديد گوشى 
پرچمدار 2017 خود را زودتر از موعد انتظار، معرفى كند. با توجه به 
نبود قابليت متمايز در دو گوشى جديد شركت ال جى در مقايسه با 
LG G6، هنوز مشخص نيست چرا اين سازنده از نسخه هاى جديد 
پرچمدار 2017 خود در كنگره جهانى موبايل (MWC) رونمايى نكرد 
و عرضه آن ها را تا پايان ماه خرداد به تعويق انداخته است. ال جى، 
نسخه  هاى متفاوتى را از گوشى پرچمدار G6 در بازارهاى مختلف به 
فروش مى رساند. در برخى از بازارها، پرچمدار جديد شركت ال جى از 
قابليت شارژ بى سيم برخوردار است و در برخى از بازارها، اين مدل بدون 
پشتيبانى از قابليت شارژ بى سيم، ارائه شده بود. نسخه عرضه شده از 
ال جى G6 در بازار كره  جنوبى از شارژ بى سيم پشتيبانى نمى كند؛ با 
اين حال، پرچمدار 2017 ال جى با پشتيبانى از اين قابليت در ايالات 
متحده عرضه مى شود. همچنين در نسخه هاى عرضه شده در ايالات 
متحده، LG G6 از مبدل صوتى Quad DAC استفاده نمى  كند؛ 
بازار كره  جنوبى وجود دارد.لازم  ويژگى كه در مدل عرضه شده در 
به  ذكر است كه مدل هاى تازه معرفى شده LG G6 از نظر حافظه رم، 
چيپ ست يا اندازه نمايشگر با ال جى G6 تفاوتى ندارند. تنها رنگ بندى 
آن ها نسبت به پرچمدار 2017 شركت ال جى، تا حدى متفاوت است 
و برخى از قابليت هاى G6 كه به صورت محدود ارائه شده، در نسخه 
 ،LG G6 اين گوشى وجود دارد. درباره قيمت مدل هاى جديد Plus
گفته مى شود كه شركت ال جى، نسخه Plus پرچمدار خود را با قيمت 
892 دلار به بازار عرضه خواهد كرد و مدل معرفى شده از اين گوشى با 

32 گيگابايت حافظه، تنها 710 دلار قيمت خواهد داشت.

«نوكيا 9» مدلى با 4 گيگابايت رم نخواهد داشت 
زوميت: مدارك جديد به دست آمده از ثبت 
نوكيا 9 در كميسيون ارتباطات فدرال ايالات 
متحده، تغيير در شماره مدل اين گوشى را 
نشان مى دهد. اين مدارك نشان مى دهند 
 1012-TA كه شماره مدل اين گوشى به
تغييــر كرده اســت. پيــش از اين نتيجه 
بنچمارك گيك بنچ براى نوكيا 9 استفاده از 

حافظه رم 6 و هشت گيگابايتى را در آن تأييد كرده است. با اين حال مدل 
ديگرى از اين گوشى نيز با شماره مدل TA-1004 و چهار گيگابايت رم در 
 HMD اين بنچمارك مشاهده شده است. با توجه به اين درخواست جديد
و شماره مدل ثبت شده براى مدل چهار گيگابايتى در گيك بنچ، حذف مدل 
چهار گيگابايتى محتمل به نظر مى رسد. انتظار مى رود HMD در نوكيا 
9 از صفحه نمايش 5/3 اينچى با رزولوشن 1440 در 2560 استفاده كند. 
تصاوير فاش شــده نيز دوربين دوگانه در پشت دستگاه را نشان مى دهند. 
فركانس كارى هســته هاى پردازنده هشت هسته اى اين گوشى روى 1/9 
گيگاهرتز تنظيم شده است و به همين دليل پيش بينى مى شود كه نوكيا 9 

به پردازنده اسنپدراگون 835 مجهز شده باشد.

انتشار اطلاعات تكميلى از وان پلاس 5
ديجياتو: پيش از اين شــايعات مختلــف و ضد و نقيضى در رابطه با 
ظرفيت باترى پرچمدار وان پلاس منتشر شده بود. برخى مدعى بودند 
كه وان پلاس 5 مجهز به باترى 4000 ميلى آمپر ســاعتى اســت در 
حالى كه اطلاعات دريافت شــده از ديگر فاش كنندگان، حاكى از آن 
بود كه موبايل مذكور از يك باترى 3300 ميلى آمپر ساعتى برخوردار 
اســت. در همين رابطه وبســايت SlashLeaks تصويرى را منتشر 
كرده كه ظرفيت باترى وان پــلاس 5 را 3300 ميلى آمپر قيد كرده 
اســت. همچنين در اين عكس فناورى شــارژ سريع استفاده شده در 
اسمارت فون مورد بحث به عنوان سريع ترين نمونه در بازار معرفى شده 
اســت. لازم به ذكر است انتظار مى رود وان پلاس 5 همراه با چيپست 
اسنپدراگون 835، نمايشــگر 5/5 اينچى فول اچ دى، ماژول دوربين 
دوگانه 16 و 20 مگاپيكسلى و در دو نسخه با حافظه رم و فضاى ذخيره 
سازى 64/6 و 128/8 گيگابايتى راهى بازار شود. ناگفته نماند كه اين 

كمپانى چينى امروز پرچمدار تازه خود را در چين معرفى مى كند.

سامسونگ فريم؛ تلويزيون يا تابلوى هنرى؟
آى تى رسان: بســيارى از مردم اهميت 
خاصى به دكوراســيون خانه و متناســب 
بودن وســايل منزل با يكديگر مى دهند. 
حساسيت اين افراد تا جايى است كه حتى 
مى خواهند قاب تلويزيون خود را با اطراف 
آن ســت كنند. نسل جديد تلويزيون هاى 
سامسونگ اين كابوس را از كسانى كه به 

كيفيت محصول خود اعتنايى نكرده و تنها به دنبال تناسب آن با محيط 
 4k اطرافش هســتند، مى گيرد. گر چه اين دستگاه ها به شما كيفيت
واقعى را نيز ارائه مى دهند.تلويزيون فريم به دو صورت به فروش مى رسد. 
پنل صفحه نمايش كــه در ابعاد 55 اينچى با قيمت 2000 دلار و 65 
اينچى آن 2800 دلار عرضه مى شــود. اما اگر مايليد كه تلويزيون شما 
مانند يك اثر هنرى باشد، قاب هنرى زيباى دورش را كه در رنگ هاى 
ســفيد، بژ و فندقى موجود است با قيمت 200 تا 250 دلار خريدارى 
نماييد. بايد به اين نكته مهم اشــاره كنيم كه اين كمپانى راه زيادى را 
براى توليد اين تلويزيون كه شــبيه يك كار هنرى است، پيموده است. 
اين محصــول مزاياى ديگرى نيز دارد كه از جمله آن مى توان به كابل 
اتصال نامرئى، كابل اوبتيــك فيبرنورى به ضخامت نخ ماهيگيرى كه 
سيگنال هاى تصويرى را از قسمت هاى مختلف شبيه يك جعبه كابل 
تحويل مى دهد، پخش كننده بلــورى، Roku و ديگر مواردى كه در 

تلويزيون هاى QLED سامسونگ ديده مى شود، اشاره كرد.
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